
رئیس بنیاد ملی گندم استان تهران:

تولید گندم باید از سنتی به علمی تغییر 
مسیر دهد

ایســنا/تهران رئیس بنیاد ملی گندم اســتان تهران و نایب رئیس بنیاد ملی گندم کشور با اشاره به 
اهمیت راهبردی گندم در امنیت غذایی کشــور بر ضرورت حمایت دولت از کشــاورزان، توســعه 
آموزش های علمی و اصلاح قیمت خرید تضمینی محصولات کشاورزی تأکید کرد. قدمعلی بوربور 
در گفت وگو با خبرنگار ایسنا با بیان اینکه گندم یک محصول استراتژیک و تأمین کننده امنیت غذایی 
کشــور است، گفت: کشاورزان پیشرو کشور با وجود چالش های فراوان، نقش مهمی در خودکفایی 
گندم دارند و ضروری اســت دولت در جهت رفع این چالش هــا گام بردارد.وی با تأکید بر اهمیت 
آموزش و بهره گیری از دانش فنی در کشــاورزی اظهار کرد: خوشبختانه مرکز تحقیقات کشاورزی 
استان تهران با استفاده از یافته های جدید و کارشناسان مجرب، برنامه هایی برای آموزش کشاورزان 
در زمینه کشــت گندم، کلزا و جو اجرا کرده که باید تداوم یابد.بوربور با اشــاره به بحران منابع آبی 
کشور افزود: راهکار اساسی در این زمینه، کاهش سطح زیر کشت و افزایش عملکرد است. به جای 
کشت گسترده، باید از فناوری های نوین، کودهای آلی و شیوه های علمی بهره گرفت تا عملکرد دو 
هکتار گندم به اندازه ده هکتار افزایش یابد.وی همچنین خواستار عبور کشاورزی از روش های سنتی 
به ســمت کشاورزی فنی شد و گفت: کشاورزان باید از ابتدا تا برداشت، به نکات فنی پایبند باشند 
و دولت نیز با حمایت های لازم پای کار باشــند.رئیس بنیاد ملی گندم استان تهران درباره اهمیت 
تناوب در کشــت گندم گفت: کشت مداوم گندم در یک مزرعه منجر به شیوع بیماری های قارچی 
مانند پاخوره می شود، از این رو تنوع خاک و تناوب زراعی باید در دستور کار قرار گیرد.وی با اشاره 
به قیمت های اعلام شــده برای محصولات کشاورزی در سال جاری، از جمله ۲۰ هزار و ۵۰۰ تومان 
بــرای هر کیلو گندم، ۴۲ هزار تومان برای کلزا و ۱۳ هــزار و ۵۰۰ تومان برای جو، تصریح کرد: با 
توجه به هزینه های بالای تولید و تورم، این نرخ ها برای کشاورزان صرفه اقتصادی ندارد و لازم است 
نمایندگان مجلس و مسئولان وزارت جهاد کشاورزی در این قیمت ها تجدیدنظر کنند.رئیس بنیاد 
ملی گندم اســتان تهران و نایب رئیس بنیاد ملی گندم کشور در پایان از مرکز تحقیقات کشاورزی 
خواســت تا از ظرفیت مزارع کشــاورزان برای تحقیقات میدانی اســتفاده کرده و گفت: با توجه به 
محدودیت بودجه ای این مراکز، لازم است کشاورزان زمین های خود را برای آزمایش های علمی در 

اختیار کارشناسان قرار دهند تا در نهایت به ارتقای عملکرد و تحقق خودکفایی گندم دست یابیم.

بر اساس بخشنامه سازمان توسعه تجارت، اخذ ۲ درصد حقوق گمرکی اضافی واردات 
اســباب بازی موضوع بند م تبصره ۱ قانون بودجه ســال ۱۴۰۴ ابلاغ شد.به گزارش 
ایســنا، ۲۲ اسفند ماه سال گذشــته، رئیس کل گمرک ایران طی نامه ای از رئیس 
ســازمان توســعه تجارت ایران، با این مضمون که به منظور اجرای حکم بند )هم( 
تبصره )۱( قانون بودجه ســال ۱۴۰۴، "دولت مکلف است علاوه بر عوارض دریافتی 
برای واردات اســباب بازی و کالاهای فرهنگی خارجی دو درصد )۲( حقوق گمرکی 
این کالاها و محصولات را افزایش دهد و عوارض حاصله را به حساب درآمد عمومی 
نزد خزانه داری کل کشــور واریز کند، "  خواســتار این شــد که مصادیق و شماره 
تعرفه های کالاهای مندرج در متن حکم احصاء و ابلاغ شــود تا بر اساس آن گمرک 
تغییرات لازم را در سامانه های گمرکی برای سال جدید اعمال کند.پس از آغاز به کار 
فعالیت های رســمی در سال ۱۴۰۴، در تاریخ ۲۰ فروردین ماه، لیلا بابائی )مدیرکل 
دفتر ســرگرمی های سازنده و بازی های یارانه ای( در نامه ای دیگر خطاب به مدیرکل 
دفتــر مقررات صــادرات و واردات وزارت صنعت، معدن و تجارت، ضمن اشــاره به 
درخواست اعمال افزایش حقوق گمرکی، کد تعرفه های مرتبط با کالای اسباب بازی 
را مورد اشاره قرار دارد.حال، ۲۹ اردیبهشت ماه سال جاری، نرگس باقری زمزدی - 
مدیرکل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صنعت، معدن و تجارت - با ارســال 

نامه ای به محمدعلی بهپوری )مدیرکل دفتر واردات گمرک ایران(، از اجرایی شــدن 
بند »م« تبصره )۱( قانون بودجه سال ۱۴۰۴ خبر داد؛ بندی که بر اساس آن، واردات 
اسباب بازی و کالاهای فرهنگی مشمول افزایش ۲ درصدی حقوق گمرکی می شوند.

در این نامه، ضمن اشــاره به نامه شماره ۱۸۵۴۱۸۴/۱۴۰۳ مورخ ۲۲ اسفند ۱۴۰۳، 
تصویر نامه شــماره ۸۶۹ مورخ ۲۰ فروردین ۱۴۰۴ کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان نیز پیوست شده که در آن کد تعرفه های مشمول این قانون معرفی شده اند. 
طبق اعلام کانون، کد تعرفه های گمرکی مربوط به اســباب بازی از ۹۵۰۳۰۰۱۱ تا 
۹۵۰۵۱۰۰۰ و همچنین برخی کدهای هشــت رقمی ذیل سرفصل ۹۵۰۸، مشمول 
این افزایش حقوق گمرکی هستند.این اقدام با هدف کنترل و هدایت واردات کالاهای 
فرهنگی و تقویت تولید داخلی در حوزه اسباب بازی انجام شده و به گمرک جمهوری 
اســلامی ایران ابلاغ شــده تا اقدامات اجرایی لازم در خصوص اعمال افزایش حقوق 
گمرکــی در فرآینــد واردات این اقلام صورت گیرد.افزایــش حقوق گمرکی در این 
بخش در حالی ابلاغ شده که طی سال های اخیر، تولیدکنندگان داخلی اسباب بازی 
بارها نســبت به رقابت نابرابر با نمونه های وارداتــی، به ویژه محصولات کم کیفیت و 
ارزان قیمــت چینی، اعتراض کرده اند. به نظر می رســد این اقدام بتواند بخشــی از 

دغدغه های تولیدکنندگان داخلی را پاسخ دهد.

معاون وزیر ارتباطات مطرح کرد

سرعت و کیفیت فعلی ارتباطات 
مطلوب نیست

رئیس شــرکت ارتباطات زیرســاخت کشــور گفــت: ســرعت و کیفیت فعلی 
ارتباطــات مطلوب نیســت و باید با جایگزینــی فناوری های قدیمی، شــبکه 
ارتباطی کشــور متحول و تقویت شــود. به گزارش ایسنا، جلسه شورای اداری 
شهرســتان کوثر با حضور بهزاد اکبری - معاون وزیر، مدیرعامل و رئیس هیئت 
مدیره شــرکت ارتباطات زیرســاخت- برگزار شــد. در این نشســت، مشکلات 
ارتباطی شهرســتان های خلخال و کوثر از ســوی مســئولان محلی مطرح شد. 
اکبری در این جلســه بر لزوم بهبود کیفیــت فعلی خدمات ارتباطی تاکید کرد 
و گفت: ســرعت و کیفیــت فعلی ارتباطات مطلوب نیســت و باید با جایگزینی 
فناوری های قدیمی، شــبکه ارتباطی کشــور متحول و تقویت شود.وی با اشاره 
به سهم پایین شــبکه ثابت در ارتباطات کشور، تأکید کرد: در حال حاضر تنها 
۳۰ درصد ارتباطات بر بســتر شبکه های ثابت انجام می شود و این وضعیت باید 
اصلاح شــود تا به اســتاندارد جهانی بازگردیم.معاون وزیر ارتباطات همچنین 
از پیگیــری تأمیــن بودجه برای خریــد تجهیزات و کابل های سرقت شــده در 
خلخال و توسعه فیبر نوری شــهری در دو شهرستان با همکاری اپراتورها خبر 

داد.اکبــری تصریح کرد: بــا تمرکز ویژه و رویکرد های نویــن فنی و همچنین 
رایزنی با مجموعه وزارت ارتباطات تلاش خواهیم کرد مشــکلات مردم در این 
دو شهرســتان را رفع کنیم.این جلســه با حضور معاون وزیر ارتباطات، معاون 
هماهنگی امور عمرانی اســتاندار اردبیل، نماینده مردم کوثر در مجلس شورای 
اســلامی، امام جمعه و فرمانداران شهرســتان های خلخال و کوثر و جمعی از 

مســئولین دوشهرستان در محل فرمانداری کوثر برگزار شد.
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فرمانده نیروی زمینی ارتش تأکید کرد: نیروهای مســلح ما به هر تهدیدی و به هر تهدیدکننده، در هر ســطح و مقیاسی که باشد، 
پاسخگو خواهند بودبه گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش، در 
جمع خبرنگاران، درباره آمادگی نیروهای مسلح کشور اظهارکرد: همه نیروهای مسلح، ارتش، به ویژه نیروی زمینی ارتش، با چشمانی 

باز تهدیدها را رصد می کنیم و دستان مان واقعاً روی ماشه است و گوش مان به فرمان مقام معظم رهبری است.

www.sobh-eqtesad.ir

امیر سرتیپ حیدری در جمع خبرنگاران:

دستان مان واقعاً روی ماشه است
info@sobh-eqtesad.ir

ظرفیت سرمایه گذاری ۵۰۰۰ 
میلیاردی در بندر خشک 

آپرین

معاون راه آهن گفت: بندر خشک ریلی آپرین در غرب تهران در واقع در قلب 
ایران و کنار بزرگترین بازار مصرف کشور واقع شده که با قراردادهای جدید، 
ظرفیــت ۵۰۰۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری در این منطقه وجود دارد.به 
گزارش ایسنا، نورالله بیرانوند در حاشیه مراسم افتتاح فاز تکمیلی بندر خشک 
آپرین اظهار کرد: بندر آپرین در قلب کشور واقع شده و در کنار بزرگ ترین 
بازار مصرف قرار دارد. توزیع مویرگی بار از طریق این بندر انجام می شــود و 
تمامی عملیات بارگیری، بسته بندی و پردازش در اینجا صورت می گیرد.وی 
افزود: با سرمایه گذاری در سخت افزارها و اتوماسیون، امیدواریم رقابت پذیری 
این بندر را نســبت به بنادر رقیب و مراکز لجستیکی افزایش دهیم.بیرانوند 
تاکید کرد: لازم اســت تعامل مناسبی با بنادر دیگر مانند بندر واقع در مرز 
چین و قزاقســتان نیز داشته باشــیم تا تبادل کالا و خدمات ارتقا پیدا کند.

معاون تامین ســرمایه و اقتصاد حمل ونقل راه آهن با بیان اینکه مهم ترین 
مرکز لجستیک کشور در همین نقطه واقع شده است گفت: ما سازوکارهای 
سرمایه گذاری را تشکیل داده ایم و فرآیندها را کوتاه کرده ایم تا شرایط بسیار 
مناســبی برای واگذاری زمین فراهم شــود.وی تاکید کرد؛ در این راستا، با 
همکاری شرکت های اپراتور، برنامه های ویژه ای برای حمل و نقل بار تضمین 
می کنیــم. بندر آپرین برنامه ریزی های جدی برای جذب ســرمایه گذارهای 
خارجی در حمل و نقل بین المللی دارد و امیدواریم با این رویکرد، شاهد رونق 
بیش تری در مراکز لجســتیک و توسعه بنادر خشک و خطوط ریلی باشیم.

بیرانونــد اظهار کرد: هنوز مواردی در بحث خطوط طولانی وجود دارد، اما با 
همکاری بخش خصوصی، به دنبال تأمین زیرساخت و توسعه ترمینال های 
تجاری هستیم.معاون شرکت راه آهن یادآور شد: سرمایه گذاری جدیدی که 
در نظر گرفته شده، به حدود ۵۰۰۰ میلیارد تومان می رسد و در آینده نزدیک 
قراردادهای جدیدی برای بندر آپرین امضا خواهیم کرد.بیرانوند تاکید کرد: 
هدف ما این اســت که بندر آپرین یک مرکز چندوجهی باشد که حداقل دو 
مد حمل و نقلی را به زنجیره تأمین کشور اضافه کند. ریل و جاده می توانند 
نقــش مکملی برای یکدیگر ایفا کنند و این بندر به خاطر موقعیت خاصش، 

پتانسیل بالایی برای توسعه دارد.

قیمت اسکناس ارز تجاری به 
روال قبلی بازگشت

امروز بازار ارز تجاری مرکز مبادله شاهد افزایش چند درصدی قیمت اسکناس 
ارزی بود که علت آن به احتســاب کارمزد نهایی خرید در قیمت اســکناس 
مربوط بود، اما دوباره احتساب کارمزد خرید در قیمت نهایی برداشته و نرخ 
اسکناس ارز تجاری به روال قبلی خود بازگشت.به گزارش ایسنا، امروز سامانه 
معاملات ارز تجاری مرکز مبادله در بخش معاملات اسکناس شاهد افزایش 
چشم گیر در نرخ گذاری اسکناس ارزی بود و اسکناس دلار با افزایش نزدیک 
به ۳۰۰۰ تومانی، اسکناس یورور با افزایش ۳۳۰۰ تومانی و دیگر ارزهای بازار 
ارز تجــاری نیز با افزایش چند درصدی در بخش معاملات اســکناس روبرو 
شــدند؛ به طوری که اســکناس دلار با نرخ ۷۴ هزار و ۴۹ تومان، اسکناس 
یورو با نرخ ۸۴ هزار و ۳۱ تومان، اســکناس درهم بــا نرخ ۲۰ هزار و ۱۶۳ 
تومان، اســکناس یوان با نرخ ۱۰ هزار و ۳۱۱ تومان و اسکناس روبل با نرخ 
۹۳۰ تومان، قیمت گذاری شــد.آخرین قیمت ها از بازار ارز تجاری براساس 
پیگیری های انجام شــده و طبق اعلام مرکز مبادله، این تغییر نرخ به دلیل 
لحاظ کــردن کارمزد معاملات در نرخ نهایی اعلامــی صورت گرفت؛ اما به 
دنبال تصمیم گیری های جدید صورت گرفته، مقرر شد اعلام نرخ اسکناس 
مرکز مبادله کماکان با روال سابق صورت بگیرد و از این رو، نرخ اسکناس ارز 
در معاملات امروز دوباره به وضعیت بدون احتساب کارمز معاملات بازگشت.  
براین اســاس، نرخ اســکناس دلار در حال حاضر )شنبه سوم خردادماه( در 
بــازار ارز تجاری، ۷۱ هزار و ۱۴۳ تومان، اســکناس یــورو ۸۰ هزار و ۷۳۳ 
تومان، اسکناس درهم ۱۹ هزار و ۳۷۱ تومان، اسکناس یوان ۹۹۰۷ تومان و 
اسکناس روبل ۸۹۴ تومان، است.گفتنی است؛ این تغییر اعمالی و احتساب 
کارمزد در نرخ ارز تنها در بخش اسکناس صورت گرفته بود و بخش معاملات 

حواله ارزی شاهد تغییر و احتساب کارمزد نبود.  

گزیده خبر

عارف: در دولت وفاق ملی امر پوشیده ای با مردم نداریم و نخواهیم داشت

تخفیف حق بیمه رانندگان کامیون در 
آینده نزدیک

جمع آوری کارت های سوخت استارت 
خورد

معاون ســازمان راهــداری و حمل و نقل جاده ای گفت: امیدواریم در آینــده نزدیک با طرح موضوع 
تخفیف حق بیمه رانندگان کامیون در هیئت دولت بتوانیم برای این رانندگان درخصوص افزایشــی 
کــه در برنامه هفتم صورت گرفته اســت، تخفیف بگیریم. به گزارش ایســنا، مهدی خضری درباره 
آخرین تصمیمات و اعتراضات افزایش حق بیمه رانندگان کامیون و تدابیر اندیشــیده شــده در این 
باره اظهار کرد: با توجه به اینکه در ســنوات گذشــته یک تخفیف به عنوان دولت برای رانندگان در 
نظر گرفته شــده بود، سالیانی است که این موضوع توسط دولت و امتیازهایی به رانندگان داده شده 
بودوی افزود: امســال با توجه به افزایش ۴۵ درصدی حق بیمه، از ابتدای سال، با اعتراضاتی از طرف 

صنف رانندگان مواجه بودیم.....

خلف وعده دولت در پرداخت پول 
گندم کاران

افزایش ۵۰ درصدی ترافیک عبوری داده از 
کشور

آیا هوش مصنوعی به استخدام افراد 
کمک می کند؟
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افزایش ۲ درصدی حقوق گمرکی واردات اسباب بازی ابلاغ شد
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عارف: در دولت وفاق ملی امر پوشیده ای با مردم نداریم و نخواهیم داشتگزیده خبر
توضیحات قالیباف درباره ابلاغ 

پالرمو و توقف قانون حجاب

رئیس مجلس شــورای اســلامی، توضیحاتی درباره علت ابلاغ پالرمو و از ســوی 
دیگر، عدم ابلاغ قانون عفاف و حجاب داد.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام 
محمدتقی نقدعلی در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی، 
اظهار کرد: امیدواریم ریاست مجلس همانطور که نگذاشت جوهر پالرمو خشک شود 
و بلافاصله بعد از تصویب پالرمو در مجمع تشــخیص مصلحت نظام آن را به دولت 
ابلاغ کرد، قانون عفاف و حجاب را که حکم خداست ابلاغ کند.وی ادامه داد: رئیس 
مجلس حکم خلق را بدون مشورت با شورای عالی امنیت ملی، سران قوا و ریاست 
جمهوری در لحظه و پیش از خشــک شدن جوهر ابلاغ کرد. بر این اساس، تقاضا 
می کنیــم که رئیس مجلس حکم خدا، قرآن و رســول خدا را که جوهرش تا قیام 
قیامت تازه است، حداقل همانند پالرمو ابلاغ کند تا جلوی وضعیت نابهنجاری را که 
دل هر ایرانی را به درد آورده اســت، گرفته شود.محمدباقر قالیباف در پاسخ به این 
تذکر، گفــت: آقای نقدعلی می گوید که از رئیس مجلس می خواهم قانون عفاف و 
حجاب را ابلاغ کند یا اینکه لایحه پالرمو را ابلاغ نکند. من نمی دانم این چه نگاهی 
اســت و کجای قانون این اجازه را می دهد؟وی ادامه داد: من هیچ وقت نخواســتم 
بــا صراحت این نکته را در اینجا عرض کنم اما به هر حال شــورای امنیت ملی بر 
اســاس اصل ۱۷۶ وظایفی را به عهده دارد. دبیرخانه شورای امنیت ملی به صورت 
مکتوب به ما اعلام کرده است که فعلًا این قانون ابلاغ نشود و من نمی توانم قانون 
را ابلاغ کنم.رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع پالرمو چه ربطی به مجلس 
دوازدهم دارد؟ پالرمو و CFT در مجلس دهم تصویب و به شــورای نگهبان ارجاع 
شده بود، شورای نگهبان نســبت به این مصوبه ایراد گرفت و مجلس بر نظر خود 
اصرار کرد و مصوبه جهت رســیدگی به مجمع تشخیص ارجاع شده و این مصوبه 
نیز تا همین اواخر در مجمع تشخیص بود.قالیباف متذکر شد: اخیراً رئیس جمهور 
به صورت کتبی از مقام معظم رهبری تقاضا کرد که مجدداً بررسی این مصوبات در 
دستور کار مجمع تشخیص مصلحت نظام قرار گیرد و بر همین اساس در دستورکار 
مجمع قرار گرفت.قالیباف توضیح داد: مجمع تشخیص مصلحت نظام طی چندین 
جلســه موضوع را مورد رسیدگی قرار داد و در نهایت در جلسه ای با حضور شورای 
نگهبان و همه اعضا، پالرمو به تائید رسید.رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
زمانی که مجمع به این مصوبه رأی داده و مصوبه تبدیل به قانون شــده است، من 
باید آن را ابلاغ کنم. خواهش می کنم دوستان این موضوع را در رسانه ها عوام فریبی 

نکنند، ما مر قانون را اجرا می کنیم.

سردار سلامی :

در حالی که در جنگ کاملیم هیچ 
چیز جنگی نیست

فرمانده کل ســپاه بیــان کرد: چه 
رازیست در پیکر این امت نهفته که 
هرچه فشــارهای دشمن سنگین تر 
می شود، ملت ایران تحت رهبری و 
هدایت امامش با شکوه تر ا صلابت تر 
با ثبــات قدم بیشــتری در میدان 
ایستاده است، و در همه عرصه ها با 
دشمن دســت و پنجه نرم می کند، 
چه دســت و پنجه نــرم کردنی! به 
گونه ای که دشــمن، فشار سنگین 
قدرت ایمان ملت ما را در خرد شــدن و شکســته شدن استخوان هایش می شنود 
و فرمولی و راهی برای غلبه بر او پیدا نمی کند.دشــمن، فشار سنگین قدرت ایمان 
ملت ما را در خرد شدن و شکسته شدن استخوان هایش می شنودبه گزارش ایسنا، 
سرلشــکر حسین سلامی، فرمانده کل ســپاه در آیین تجلیل از پیشکسوتان دفاع 
مقدس آذربایجان غربی که با حضور جمعی از مســئولین نظامی و سیاسی برگزار 
شــد با بیان اینکه هیچ کشــوری از تاریخ خود منقطع نیست گفت: آنچه که امروز 
به عنوان یک ایران ســربلند مستقل و متحد و یکپارچه و عظیم مشاهده می کنید 
محصول رنج ها مجاهدت ها مجروح شدن ها اسیر شدن ها جانبازی ها، فداکاری ها، و 
شــهادت هایی است که در این گونه مناطق که به نوعی هر کدام کربلایی محسوب 
می شــوند اتفاق افتاده اســت ما سرنوشــت ملت هایی را که به موقع از استقلال و 
تمامیت و کرامت خود دفاع نکردند را، دیدیم.سرلشــکر سلامی تصریح کرد: دیدیم 
که وقتی دشمن در سرزمینی پا می گذارد به هیچ چیز رحم نمی کند، نه به کودکان 
نه به زنان نه به پیران، آب را می بندد، از گرسنگی به عنوان سلاح استفاده می کند 
قتل عام می کند. وی افزود: شــما پیشکســوتان اجازه ندادید دشمن و آرزوهای او 
در این ســرزمین یکدیگر را ملاقات کنند. شما نگذاشتید سیاست های دشمن در 
اعماق این ســرزمین امتداد پیدا کند. اجازه ندادید آرمان های شــیطانی او محقق 
شود.فرمانده کل سپاه با اشاره به اینکه هر کشوری به استقامت مردانش می ماند، به 
شــکوه خاطراتش بقا پیدا می کند افزود: اگر شهیدان جاودان بیت المقدس نبودند 
امروز چهل و سومین سال آزادسازی خرمشهر را جشن نمی گرفتیم، آن قطعه زیبای 
سرزمین ما را از مام میهن جدا کرده بودند. این شهدا بودند، این آزادگان بودند این 
جانبازان بودند، و این ایثارگران که این قطعه جدا شده این پاره تن را دوباره به این 

سرزمین بزرگ منضم کردند و این افتخار بزرگی بود.

معــاون اول رئیس جمهور گفــت: در دولت وفاق ملی، امر پوشــیده ای با مردم نداریم و 
نخواهیم داشــت.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور در 
گفت وگو با روزنامه ایران به موضوعات مختلف روز کشور از جمله مذاکرات غیر مستقیم 
ایران با آمریکا پرداخت و با بیان اینکه دولت وفاق ملی امیداور است که این مذاکرات به 
دستاوردهای مثبتی منجر شود، تاکید کرد: مشی دولت تاکنون، به طور مطلق خودداری 
از هرگونه تقابل و در کنار آن، تأکید مســتمر بر همدلی و همراهی بوده اســت.متن این 
گفت وگو که در جریان ســفر اخیر عارف به اســتان آذربایجان شرقی انجام شد در ادامه 
می آید:در سفر اخیرتان به آذربایجان شرقی، به نکته ای اشاره کردید مبنی بر اینکه »وفاق 
هزینه دارد و برای رســیدن به وفاق باید از برخی چیزها گذشت«. منظورتان از »هزینه 
وفاق« چه بود؟آنچه من مطرح کردم، یک مسأله بدیهی و روشن بود، یعنی مسأله ای که 
بخشــی از فرایند اســت. منظور من از این حرف این بود که اگر یک دولت حزبی باشد، 
طبیعتاً افرادی کــه در رأس کار قرار می گیرند و مصادر امور این دولت را برعهده دارند، 
همان هایی هستند که دولت شناخت کافی از آنان دارد چرا که به دلیل پیوندها و سوابق 
و آشنایی هایی که در حزب میان افراد ایجاد شده بود، خط مشی، منش و سوابق این افراد 
برای دولت روشن است و بر همین اساس هم این افراد برای تصدی مسئولیت ها انتخاب 
می شوند. نتیجه طبیعی این روند، تشکیل دولتی است با عقبه ای روشن و مواضعی نسبتاً 
مشــترک از دولتمردان. در چنین دولتی فرایند تصمیم سازی بسیار شفاف و سریع پیش 
می رود زیرا اعضای دولت با یکدیگر همفکری دارند و به دلیل آشــنایی قبلی، هماهنگی 
بیشتری میان آنان وجود دارد.در یک وضع احتمالی دیگر، اگر به جای حزبی بودن دولت، 
دولت به صورت جبهه ای باشد، باز هم به دلیل همفکری و اشتراک نظر بیشتر افراد حاضر 
در یک جبهه، تصمیم گیری در دولت و اجرای سیاســت های دولت با ســهولت بیشتری 
انجام می شود. اما اگر دولت نه بر مبنای حزب یا جبهه ای از احزاب، بلکه بر مبنای وفاق 
شــکل بگیرد، به این معنی خواهد بــود که در این دولت انتخاب افراد صرفاً بر اســاس 
وابســتگی های حزبی نیست و به همین دلیل تلاش می شود تا گزینه ها و مسئولان دولت 
از طیف های مختلف و بدون توجه به گرایش سیاسی خاصی انتخاب شوند. وضع و شرایط 
در چنین دولتی طبیعتاً متفاوت خواهد بود.در حالی که دولت مبتنی بر وفاق باشــد، نه 
حزب خاص یا جبهه ای از احزاب همســو، وقتی مسأله یا مشکلی مطرح می شود که باید 
برای آن تصمیم گیری شــود، به این معنی اســت که دو یا چند عضو دولت که احتمالاً 
دیدگاه ها، نظرات و حتی مشــرب مدیریتی متفاوتی نسبت به هم دارند، باید درباره این 
موضوع باهم گفت وگو کنند و درنهایت باید با یکدیگر به توافق و به یک تصمیم برســند 
تا بتوانند به راه حل مشــترکی دست پیدا کنند. چنین فرایندی در دولت مبتنی بر وفاق، 
به طور طبیعی معمولاً زمان برتر از فرایندهای تصمیم گیری در موارد یا شرایط دیگر است 
و باعث می شــود رسیدن به وفاق در تصمیم و اجماع در عمل هزینه های بیشتری از نظر 
زمان و انرژی لازم برای تصمیم و کار داشــته باشــد. همین ضرورت صرف زمان و انرژی 
بیشتر برای دستیابی به توافق در تصمیم و اجماع در عمل، همان هزینه ای است که برای 
رسیدن به توافق در دولت های مبتنی بر وفاق، باید پرداخت شود.البته این طور نیست که 
یک دولت مبتنی بر وفاق، صرفاً هزینه و زمان و انرژی بیشتری برای تصمیم گیری صرف 
کند، بلکه این دولت یک مزیت مهم هم نسبت به دولت حزبی دارد. این مزیت این است 

کــه برخلاف دولت حزبی، در دولت مبتنــی بر وفاق دامنه انتخاب مدیران از جریان های 
سیاســی یا گرایش های اجتماعی و مدیریتی بسیار وسیع تر می شود. وقتی انتخاب حزبی 
را کنار می گذارید، می توانید از میان نخبگان کشــور، فارغ از وابستگی های سیاسی شان، 
افراد شایســته را انتخــاب کنید. این موضوع باعث می شــود دولت مبتنــی بر وفاق از 
ظرفیت ها و اســتعدادهای گســترده تر موجود در جامعه و کشــور بهره مند شود و تنوع 
دیدگاه ها درون دولت نیز افزایش پیدا کند، دیدگاه هایی که به نوبه خود طیف بیشــتری 
از دیدگاه های موجود در جامعه را درون دولت نمایندگی خواهند کرد. در واقع این همان 
مزیتی است که در دولت های مبتنی بر وفاق وجود دارد؛ یعنی استفاده از طیف وسیع تری 
از نخبگان و ایجاد زمینه برای مشارکت بیشتر و گسترده تر در اداره امور کشور، که البته 
دربرگیرنده هزینه های ضمنی هم هست که افزایش زمان یا انرژی لازم برای تصمیم گیری 
اســت.از دولت چهاردهم حرفی شنیده نشد یا عملی دیده نشد که حاکی از تقابل باشد؛ 
نه تقابل با جریان های سیاســی نه تقابل با قوای دیگر. با وجود این، در کمتر از ۸ ماه از 
فعالیت دولت یک استیضاح انجام شد و یک عضو کابینه خداحافظی کرد. حالا هم زمزمه 
اســتیضاح های دوم و ســوم شــنیده می شــود. آیا وفاق مدنظر دولت و آقای پزشکیان، 
می تواند باعث شــود اســتیضاح ها، به عنوان حق نظارتی نمایندگان، نه به برکناری وزرا، 
بلکه به افزایش همکاری و شفاف تر شدن مسائل منتهی شود؟ فکر می کنید وفاق می تواند 
در این زمینه مؤثر باشــد؟همان طور که اشاره کردید، مشی دولت تاکنون، به طور مطلق 
خودداری از هرگونه تقابل و در کنار آن، تأکید مستمر بر همدلی و همراهی بوده است و 
این مشــی در ادامه نیز دنبال خواهد شــد چرا که اساســاً نیاز امروز جامعه ما و فوریت 
مسائلی که به آنها مبتلا هستیم، جز این چیز دیگری را بر نمی تابد. اما درباره استیضاح، 
انتظار ما از مجلس شورای اسلامی و نمایندگان محترم این است که در چهارچوب وفاق 
و همدلی که تاکنون وجود داشــته اســت حرکــت کنند، به این معنی کــه با تعامل و 
همفکری ســازنده دولت و مجلس که در وهله نخست باید میان نمایندگان و وزرا شکل 
بگیرد، تلاش شود به مســائل و چالش های پیش روی جامعه ما پاسخ داده شود. ما برای 
تعامل مؤثر میان قوا ســازوکار مشخصی داریم، به عنوان مثال معاون اول رئیس جمهور 
جلســاتی را با حضور معاونان دیگر قــوا برگزار می کند که در آنجــا موارد اختلافی که 
می تواند به اســتیضاح منتهی شــود، بحث و درباره آن موارد گفت وگو می شــود.در این 
جلســات که به صورت مســتمر هم برگزار می شود، فرصت مناســبی فراهم می شود تا 
اختلاف نظرهای احتمالی میان قوا، به صورت کارشناســی و دقیق بحث و بررسی شود تا 
به جمع بندی های مشــترکی برسیم. تجربه هم نشــان داد که در بسیاری از موارد، این 
جلسات به نتایج مثبتی منتهی می شود و چالش ها و مشکلات موجود در آنجا حل و فصل 
می شــود. البته ممکن اســت در برخی موارد بحث ها به نتیجه نهایی منجر نشود، در هر 
صورت این حق نمایندگان محترم اســت که از ابزارهــای نظارتی خود برای پیگیری در 
راســتای بهبود عملکرد دولت استفاده کنند.با این حال، نکته مهم این است که از همان 
ابتدا و به محض بروز اختلاف نظر یا مطرح شدن مطالبه ای که به زعم نماینده فلان وزیر 
پاســخگو نبوده است، نباید سریعاً به استیضاح روی آورد؛ چرا که چنین رویکردی که بر 
اســتفاده مکرر از حق نظارتی استیضاح مبتنی باشد، می تواند ثبات مدیریت در کشور را 
بشــدت متزلزل کنــد. در همه دولت ها و در هم ادوار، این یک حقیقت اســت که ثبات 

مدیریتــی یکی از ارکان اصلی کارآمدی دولت اســت و هرگونــه بی ثباتی مدیریتی، چه 
بخواهیم و چه نخواهیم، به طور مســتقیم کارآمدی و عملکرد دولت را مختل می کند که 
البته نتایج منفی آن متوجه همه کشور می شود. ضمن اینکه وقتی وزیر جدیدی منصوب 
می شود، حتی اگر از نظر تخصص و تسلط بر امور محوله در بالاترین سطح هم باشد، باز 
هم نیازمند زمان اســت تا اول با روندهای جاری وزارتخانه آشنا شود و در مرحله بعد با 
دیگر اعضای دولت به همفکری و همنظری برسد تا بتواند به شکل مؤثر وظایف خود در 
دولت و کشــور را دنبال کند.بنابراین معتقدم اگر مشــکلات و چالش ها قابل حل باشند، 
هزینه استیضاح به هیچ وجه توجیه پذیر نیست و بهتر است با تعامل و گفت وگوی سازنده 
مســائل حل و فصل شــود. این رویکرد نه تنها به حفظ ثبات مدیریتی در کشور و دولت 
کمک می کند، بلکه زمینه را برای ارتقای کارآمدی دولت و خدمت رســانی بهتر به مردم 
فراهم می آورد. در نهایت اینکه هدف مشــترک همه قوا و نهادها باید پیشرفت و توسعه 
کشور در فضایی آرام، هماهنگ و پایدار باشد.امروز در کشور در زمینه مذاکرات هسته ای 
وفاقی میان ارکان کشور ایجاد شده است که در ادوار گذشته اصلًا سابقه ندارد یا اگر در 
گذشــته هم شبیه به این وفاق دیده می شــد، بسیار کمرنگ بود و به سرعت به ضدخود 
تبدیل شــد. این همدلی و هم راســتایی ارکان کشــور درباره مذاکره کــه می تواند یک 
دســتاورد برای دولت باشد، چگونه به دســت آمد؟این روند را باید در چهارچوب تعامل 
مســتمر و ســازنده ای ارزیابی کرد که دولت با دیگر نهادها و قوای کشــور دارد. موضوع 
مذاکرات نیز یکی از مســائل کلیدی و مهم حکومت به شــمار می رود که قطعاً در همین 
چهارچوب دنبال می شــود و نمی تواند خارج از آن باشــد. مســأله مذاکرات همواره در 
جلسات مختلف مورد بحث و بررسی دقیق قرار گرفت و احساس عمومی و جمعی که از 
این جلســات بروز یافت، این بود که امکان برقراری مذاکرات غیرمستقیم با طرف مقابل، 
به گونه ای که مطابق با فرمایشات مقام معظم رهبری باشد، فراهم است. دولت بر این باور 
اســت که اصولاً اهل مذاکره و گفت وگو است و هیچ گاه از گفت وگو و تبادل نظر بویژه با 
طرف های خارجی واهمه نداشــته است. با این حال، باید توجه داشت که اساساً گفت وگو 
دارای سازوکاری مشخص است که مهم ترین رکن آن برخورد متعادل و از موضع برابر از 
ســوی دو طرف مذاکره اســت. به عبارت دیگر در صورتی که یکــی از طرفین این طور 
برداشــت یا رفتار کند که در مذاکرات دست برتر را دارد یا بخواهد از موضع تحکم وارد 
مذاکره شــود، دیگر این روند مذاکره نام نخواهد داشــت، بلکه اســم آن نوعی تحمیل و 
زورگویی اســت. به عبارت دیگر، مذاکره زمانی موفق است که دو طرف با احترام متقابل 
و رویکرد مبتنی بر برابری با طرف مقابل، وارد گفت وگو شوند، نه اینکه یکی از طرفین از 
موضع بالا وارد شود و بخواهد بدون در نظر گرفتن حقوق طرف مقابل خواسته های خود 
را تحمیل کند. با لحاظ همه این شرایط، احساس عمومی در ارکان کشور و نیز نظر دولت 
این اســت که شرایط برای مذاکرات غیرمســتقیم فراهم بود. از این رو است که می توان 
گفت به نظر می رسد طرف مقابل نیز تمایل دارد حق ایران در استفاده صلح آمیز از انرژی 
هسته ای را به رســمیت بشناسد.ایران نیز همواره تأکید کرده است که هیچ گاه به دنبال 
اســتفاده غیرصلح آمیز از انرژی هسته ای نبوده و نخواهد بود. اساساً استفاده غیرصلح آمیز 
از انرژی هســته ای در دکترین دفاعی و توســعه ای کشــور وجود ندارد و این امر در این 
دکترین به وضوح منعکس شده است. به دیگر سخن، استفاده از بمب هسته ای هرگز جزو 
سیاست ها و برنامه های دفاعی و توسعه ای ایران نبوده است. بنابر همه آنچه گفته شد، در 
جریان مذاکرات یک اجماع کلی در کشــور شکل گرفت. ضمن اینکه دولت چه در سخن 
و چه در عمل، بارها نشان داد که مذاکرات تنها دغدغه یا دغدغه اصلی دولت نیست، بلکه 
مذاکرات صرفاً یک موضوع و یکی از مســائل و دغدغه هــای دولت و وزارت امور خارجه 
اســت. با درنظر گرفتن همه این ملاحظات، امروز دولت امیدوار اســت این مذاکرات به 
دســتاوردهای مثبتی منجر شود که براســاس آن منافع ملی کشور تأمین شود، به این 
معنــی که تحریم هــای ظالمانه رفع و در نهایت حذف شــوند.جنابعالی، رئیس جمهور و 
رئیس قوه قضائیه بر اعلام بررســی دقیق و نتایج شــفاف بررسی علت حادثه انفجار بندر 
شــهید رجایی تأکید کردید. اما مســأله این است که ۲۴ ســاعت بعد از حادثه محتوای 
کانتینرهایی که منفجر شد، مشخص شده است. سؤال این است که وقتی ۲۴ ساعت بعد 
از انفجار محتوای کانتینرها، مبدأ آنها یا شرکتی که آنها را آورده مشخص شد، چرا دلایل 
انفجار به صورت شــفاف اعلام نمی شــود؟ببینید! اینجا باید چند مسأله را از هم تفکیک 
کــرد. از نظر ما، علت حادثه رخ داده در بندر شــهید رجایــی هنوز به طور کامل و دقیق 
مشــخص نشده است. در پی این اتفاق ناگوار، دولت سه کارگروه ویژه تشکیل داد که هر 
یک وظایف مشخصی را بر عهده دارند تا به صورت جامع و دقیق ابعاد مختلف این حادثه 
را بررسی کنند. یکی از این کارگروه ها با مسئولیت مستقیم وزیر کشور تشکیل شد و ما 
در انتظار دریافت گزارش نهایی و کامل از وزیر کشور هستیم تا بتوانیم علت دقیق وقوع 
این حادثه را به اطلاع همه مردم عزیز کشــورمان، بویژه خانواده هایی که داغ دیده اند و 

عزیزی را از دست داده اند، برسانیم.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: بدون امنیت و دفاع، در هیچ جامعه ای امکان فعالیت 
نیســت؛ آن هم در جهان امروز که مردم کشــورهای مختلف با انــواع تحریک ها، به طرق 
گوناگون در معرض تهدید قرار دارند.به گزارش خبرنگار مهر، سرلشکر محمد باقری رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح در اولین کنگره بین المللی الگوی حکمرانی شهید آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی ضمن گرامی داشت شهدای خدمت و سالروز آزادسازی خرمشهر اظهار کرد: 
با کار علمی ارزشمند جوانب گوناگون الگوی حکمرانی شهید رئیسی استخراج و جمع بندی 
شود کاری بسیار ضروری است.وی افزود: این امر نه فقط برای تکریم این شهیدان بلکه برای 
تبیین روش صحیح و الگوی تراز انقلاب اســلامی در حکمرانی کشور عزیزمان خواهد بود.

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: تاکنون الگوهای مختلفی را در مدیریت 
کشور شاهد بوده ایم، یک اقدام علمی منسجم و هدفمند خواهد توانست الگوی تراز انقلاب 
اســلامی را استخراج کند و با تربیت حکمرانان آینده ای بهتر را برای این سرزمین و مردم 
رقم بزند، قطعاً در چنین الگویی جایگاه و ســهم و نقش دولت شهید رئیسی سهم و نقش 
ممتازی خواهد بود.سرلشکر باقری یادآور شد: شهید امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه دولت 
شهید رئیســی حقیقتاً جزو موفق ترین وزرای خارجه این کشور بود، این بزرگوار به نحوی 
وزیر خارجه محور مقاومت بود، با تدبیر و با سخت کوشی و با همدلی با سایر قوا، با تحرک 
و تلاش فوق العاده توان اســتخدامات اساسی را به انجام برساند که در بخش هایی در ادامه 
صحبت عرض خواهم کرد.وی در رابطه با شــهید آل هاشم نیز بیان کرد: پیشتر ما افتخار 
همراهی ایشــان به عنوان رئیس سازمان عقیدتی سیاســی ارتش جمهوری اسلامی را در 
نیروهای مسلح داشتیم. الگویی برای زیست مردمی و ساده و همراهی با اقشار گوناگونی که 
بعضاً دیده نمی شوند را داشت، او دردشناسی و همدردی برای حل مشکلات اقشار گوناگون 
را داشت و در این مسیر یک نمونه ویژه بود، نحوه تکریم مردم آذربایجان شرقی از این شهید 
نشان از این دارد که از ویژگی های این عزیز تأثیر شگفت داشته اند.رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح در رابطه با شهید مالکی نیز گفت: استاندار جوان در همان دوران خدمتگام های مؤثر 
و بزرگی را در آذربایجان شرقی برداشت.سرلشکر باقری در رابطه با الگوی حکمرانی دفاعی 
و امنیتی شــهید رئیســی اظهار کرد: برقراری دفاع و امنیت پایدار و مستحکم، به عبارتی 
مهمترین وظیفه هر حکومتی است، هر جامعه انسانی از ابتدا در برابر هجوم ها و تهدیدها، 
به این نتیجه رســیده که بایستی ســامانه ای برای دفاع و برقراری ثبات امنیت و آرامش را 

ایجاد کند. و در سایه این آرامش است که سایر فعالیت ها در جوامع امکان پذیر می شود.وی 
تاکید کرد: بدون امنیت و دفاع، در هیچ جامعه ای امکان فعالیت نیســت آن هم در شرایط 
امروز جهان که با انواع و اقسام مطامع و تحریک ها و تهدیدها، مردم کشورهای مختلف به 
طرق گوناگون در معرض تهدید قرار دارند و ایران اســلامی با ایستادگی بر مسیر حق و با 
مقابله اساســی و مداوم با استکبار جهانی به عبارتی بیش از بقیه با تهدید، مانع، تحریم و 
تحریک فشــارهای گوناگون مواجه بوده و هست و تا زمانی که با این مشکل روبرو است با 
چنین تهدیدهایی نیز مواجه خواهد بود. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: 
شــاید بسیاری از اقدامات را بتوان به بخش خصوصی واگذار کرد اما دفاع و امنیت جزو آن 
بخش هایی است که حاکمیت باید راسا آن را بر عهده بگیرد و دنبال کند، البته مردم نقش 
اساســی در همراهی و همکاری و ایفای نقش حفظ امنیت کشور خواهند داشت.سرلشکر 
باقــری دفــاع و امنیت را دارای دو بعد عام و خاص دانســت و ادامه داد: بعد خاص امنیت 
این اســت که کشورها نیروی مسلحی را ایجاد می کنند، آن را تجهیز می کنند و بر اساس 
تهدیداتی که دارند، بر اساس منافعی که دارند، جغرافیای منافع خود نیروی مسلح را توسعه 
می دهند و به آن مأموریت حفاظت از سرزمین، حدود و ثغور، ملت و مانند این ها را واگذار 

می کنند و طبیعتاً شــکل و شمایل این نیروهای مسلح شکل خاص و سلسله مراتب خاص 
را دارد و نظم و انضباط خود را دارد و مسیر خود را برای ایفای نقش خود طی می کند.وی 
دفاع و امنیت را محدود به نیروهای مســلح ندانسته و گفت: اگر دولت ها در داخل مردم را 
نگران و معترض کنند و هم در خارج دیگران را دچار تحریک و مشــکلات کنند، چه بســا 
نیروهای مسلح حتی اگر بسیار قدرتمند باشند نخواهند توانست کار و مسئولیت خود را به 
انجام رسانند.وی یادآور شد: در دولت ها و حکومت های دیکتاتور ممکن است نیروی مسلح 
مشی و طریقی کاملًا جدای از مردم در پیش بگیرد، مانند آنچه که قبل از انقلاب اسلامی 
در کشــور ما بود و یا در برخی از کشورها شاهد هستیم که حکومت ها و ارتش ها کاری به 
مردم ندارند و با قلدری و دیکتاتوری می خواهند امنیت را با زور ســرنیزه برقرار کند اما در 
نظام های مردم سالار و مردم محور که جمهوری اسلامی ایران در رأس آنها قرار دارد، مردم 
نقش اساسی در امنیت و آرامش کشور دارند.سرلشکر باقری تاکید کرد: دولت ها مکلف اند 
خــاص اهداف و علایق مــردم را کاملًا در تدابیر خود مورد توجه قرار دهند و متقابلًا مردم 
نیز بیشــترین همکاری را با حکومت داشته باشند. در این شرایط است که نیروهای مسلح 
بدون دغدغه داخلی خواهند توانست در برابر دشمنان ایستادگی کنند و مسئولیت خود را 
به انجام برسانند.وی به اقدامات دولت سه ساله شهید رئیسی در حوزه دفاعی و امنیتی در 
بعد عام مســئله دفاع و امنیت پرداخت و ادامه داد: شهید رئیسی در برقراری امنیت مردم 
پایه تأثیر گذاشته است، در بعد سیاست خارجی، اولویت بخشی به سیاست همسایگی، ارتقا 
روابط با همسایگان، تبدیل مرزها از مرزهای امنیتی و نظامی به مرزهای اقتصادی، معیشتی، 
گردشگری و تجارت باعث شد که زمین از نگرانی های دفاعی کشور از همسایگان مورد حل و 
فصل قرار بگیرد. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تعمیق راهبردی شهید رئیسی با برقراری 
روابط همســطح با قدرت های بزرگ شــرقی و عضویت دائم در اتحادیه شانگهای و اوراسیا 
و برقراری معاهدات طولانی مدت با این کشــورها را از راهبردهای شهید رئیسی برشمرده 
افزود: این ریلی است که روابط خارجی کشور ما برای ۲۵ سال با ادامه آن مسیر پیشرفت 
خود را طی خواهد کرد، تحرک فوق العاده رئیس جمهور شــهید و وزیر امور خارجه شهید 
در ســفرهای خارجی و در مهمان پذیری ها و توسعه ارتباط و تعامل با کشورهای گوناگون 
توانســت از بسیاری از ابهامات و سو تفاهمات را مورد حل و فصل قرار دهد و کمک کننده 

اساسی به برقراری امنیت پایدار کشورمان باشد.

رئیس سازمان انرژی اتمی ایران با تاکید بر نقش تاثیرگذار شهید امیرعبداللهیان در عرصه دیپلماسی و مقاومت، گفت: شهید امیرعبداللهیان اثبات کرد 
دیپلماسی و میدان در عمل لازم و ملزوم یکدیگر هستند.به گزارش خبرگزاری مهر، محمد اسلامی، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی در 
آئین بزرگداشت نخستین سالروز شهادت شهدای خدمت، ویژه شهید حسین امیرعبداللهیان، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای پرواز اردیبهشت، 
شــهدای دوران دفاع مقدس و نیز شــهدای جبهه مقاومت، اظهار کرد: شهید امیرعبداللهیان اثبات کرد که دیپلماسی و میدان در عمل لازم و ملزوم 
یکدیگرند.وی با بیان اینکه این شهید بزرگوار به ما آموخت که انسان باید با باورهای خویش زندگی کند، تاکید کرد: دکتر امیرعبداللهیان به معنای واقعی 
کلمه توانست در دوره خدمت به ایران اسلامی، یک کارگاه آموزشی ایجاد کند و با حضور معنادار و تلاش خستگی ناپذیر و همچنین شجاعت و محبتی که داشت، تأثیر عمیقی بر افکار عمومی 
بگذارد.اسلامی با تاکید بر اینکه باید منش و رفتار شهید امیرعبداللهیان را الگو قرار دهیم، افزود: شهید امیرعبداللهیان رسانه، دیپلماسی و میدان را در کشور همسو و متحد کرد. همچنین به 
معنای واقعی کلمه، قول و فعل این شهید بزرگوار یکسان بود، این ویژگی ها می تواند در دانشکده های روابط بین الملل و علوم سیاسی تدریس شود. چنین دستاوردهایی برای همیشه ماندگار 
است.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران یکی از مهم ترین اهداف انقلاب اسلامی را حرکت بر اساس منافع ملی برشمرد و بیان کرد: همواره باید به دنبال این باشیم که تراز و جایگاه ملت ایران 
ارتقا یابد؛ بر همین اساس جمهوری اسلامی ایران سیاست های خود را بدون وابستگی به دیگران تعیین می کند و مطابق منافع ملی تصمیم می گیرد. وی افزود: این که دیگران نمی توانند برای 

ما تعیین تکلیف کنند، نکته کلیدی و مهمی است. در حقیقت چنین ارزش هایی هستند که مسیر ما را تعیین می کنند و به ما می گویند چگونه باید به راه خود ادامه دهیم.

سرپرست معاونت اقتصادی وزیر امور خارجه ایران گفت: جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارد در بندرعباس امکانات لازم 
را برای استقرار سازمان های بنادر مستقل کشورهای همسایه فراهم کند.به گزارش خبرنگار مهر، سید عبدالرسول مهاجر 
حجازی سرپرست معاونت اقتصادی وزارت امور خارجه ایران، امروز )شنبه، ۳ خرداد( در مراسم افتتاح فاز تکمیلی و استقرار 
پایانه بندر خشــک ریلی تهران - آپرین، با اشــاره به ظرفیت های ترانزیتی جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد: جمهوری 
اسلامی ایران می تواند به عنوان حلقه اتصال کشورهای منطقه ایفای نقش کند.وی افزود: در شمال کشور، همسایگانی قرار 
دارند که فاقد دسترسی به آب های آزاد هستند و جمهوری اسلامی ایران می تواند مسیر ارتباطی این کشورها با دریا باشد. 
کشورهای آسیای میانه، روسیه، بلاروس و همچنین کشورهای منطقه قفقاز از جمله آذربایجان، ارمنستان و گرجستان، به 
همراه کشورهای قرقیزستان و ازبکستان، از این پس می توانند از طریق راه های مواصلاتی ایران به بندرعباس دسترسی پیدا 
کنند.سرپرست معاونت اقتصادی وزارت امور خارجه ایران تصریح کرد: این امکان وجود دارد که حتی این کشورها سازمان 
بنادر مستقلی برای خود در بندرعباس داشته باشند. وزارت راه و شهرسازی جمهوری اسلامی ایران به سرپرستی »فرزانه 

صادق« آمادگی کامل دارد تا تسهیلات لازم را در بندرعباس برای این کشورها فراهم کند.

آمادگی ایران در استقرار سازمان بنادر مستقل کشورهای همسایه اسلامی: شهید امیرعبداللهیان نماد پیوند دیپلماسی و میدان بود
در بندرعباس

سردار باقری: بدون امنیت و دفاع، در هیچ جامعه ای امکان فعالیت نیست
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گزیده خبرگزیده خبر
آیاهوشمصنوعیبهاستخدامافرادکمکمیکند؟

معاون سازمان راهداری خبر داد

تخفیف حق بیمه رانندگان کامیون در آینده نزدیک

به اذعان کارشناسان، هوش مصنوعی پتانسیل عجیب و خارق العاده ای در زمینه کسب 
و کار در هر اندازه و صنعتی دارد و کارآفرینان و صاحبان کســب و کار نیز می توانند از 
هــوش مصنوعی برای ایده کســب و کار تــا مدیریت کار خود اســتفاده کنند. هوش 
مصنوعی می تواند حتی فرآیند استخدام و انتخاب را بهبود بخشد و رزومه ها را به سرعت 
بررسی و افراد مناسب را برای شغل انتخاب کند.به گزارش ایسنا، در چند سال گذشته 
هوش مصنوعی )AI( به ســرعت در حال تبدیل شدن به یک نیروی دگرگون کننده در 
دنیای کســب و کار اســت و اثرات خارق العاده ای بر نحوه عملکردها و رقابت شرکت ها 
گذاشــته اســت.در حال حاضر هوش مصنوعی در محصولات و خدمات مختلف به کار 
می رود و بهبود و کارایی آنها را افزایش می دهد.شرکت ها در بخش های مختلف از هوش 
مصنوعی برای بهبود فرآیندها و خدمات اســتفاده می کنند اما بیش از هر چیز از هوش 
مصنوعی در حوزه کسب و کار بهره برداری می شود زیرا هوش مصنوعی این امکان را به 
کسب و کارها می دهد تا کارایی عملیاتی خود را بهبود دبخشیده و فرایندهای کاری را 
به شــیوه ای راحت تر و ساده تر انجام دهند.با اســتفاده از هوش مصنوعی، فرآیندهای 
کســب و کار از روش های سنتی به روش های مدرن  و امروزی تبدیل شده و صاحبان 
کســب و کارها کسب و کار خود را به سطوح بالاتری از کارایی و بهره وری رسانده اند.با 
اســتفاده از هوش مصنوعی، فرآیندهای کسب و کار از روش های سنتی به روش های 
مدرن  و امروزی تبدیل شــده و صاحبان کســب و کارها کسب و کار خود را به سطوح 
بالاتــری از کارایی و بهره وری رســانده اند.هوش مصنوعــی می تواند در بخش مدیریت 
صنایع نیز کاربردهای گســترده ای داشــته باشــد. این فناوری به مدیــران صنایع در 
تصمیم گیری  های بهتر، شناســایی مشــتریان و بازارهای هدف،کاهش ریسک و بهبود 
عملکرد کلی کسب  و کار کمک می کند.از نگاه کارشناسان و تحلیلگران بازار کار، هوش 
مصنوعی )AI( به عنوان یک فناوری نوظهور، به ســرعت در حال پیشرفت و تحول در 
صنایع مختلف اســت و در تولید، فروش و بازاریابی، خدمات پس از فروش و تحقیق و 
توسعه و مدیریت نقش اثرگذاری دارد. همچنین بهره گیری از هوش مصنوعی به کاهش 
هزینه ها و بهبود کیفیت محصــولات در بنگاه های اقتصادی و واحدهای تولیدی منجر 
می شــود.در همین راستا، سیدمالک حسینی - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی معتقد اســت: پدیده هوش مصنوعی بر آینده بازار کار ایران 
تاثیرگذار خواهد بود و موجب تغییر و تحول گسترده در این بازار خواهد شد.وی با بیان 
اینکه هوش مصنوعی در صورت توانمندســازی محیط  کسب و کار و توسعه اقتصادی 
می تواند به توســعه بازار کار منجر شــود، می گوید: با توجه به فراگیر شدن استفاده از 

هــوش مصنوعی و تاثیر آن بر تحولات بازار کار باید بتوانیم فرهنگ، جامعه و اقتصاد را 
بــا هوش مصنوعی بســنجیم و ببینیم تــا کجا می توانیم با هــوش مصنوعی و اقتصاد 
دیجیتال پیش برویم.آیا هوش مصنوعی به استخدام افراد کمک می کند؟معاون اشتغال 
وزیر کار بر این باور است که در برابر پدیده هوش مصنوعی و نظام دیجیتال با دو مواجه 
روبه رو هستیم؛ اول اینکه از هوش مصنوعی می توانیم به عنوان یک ابزار استفاده کنیم 
ولی اگر جای نیروی کار را بگیرد دچار چالش خواهیم شــد؛ دوم ممکن است درآینده 
نزدیک هوش مصنوعی برخی مشاغل را از بین ببرد ولی از آن طرف به خلق ظرفیت های 
اشــتغال جدیدتر هم منجر شود.پدیده هوش مصنوعی بر آینده بازار کار ایران تاثیرگذار 
خواهد بود و موجب تغییر و تحول گســترده در این بازار خواهد شــد بنابر این به جای 
نگاه تردیدآمیز توام با ترس نســبت به هوش مصنوعی باید با توجه به مولفه های غالب 
بازار کار و فرهنگ کار در کشور نسبت به مدیریت این پدیده اقدام کرد.حسینی برآیند 
این امر را مثبت ارزیابی کرده و می گوید: به جای نگاه تردیدآمیز توام با ترس نسبت به 
هوش مصنوعی باید با توجه به مولفه های غالب بازار کار و فرهنگ کار در کشور نسبت 
بــه مدیریت این پدیــده اقدامات عملی و مبتنــی بر آینده نگــری را دنبال کنیم.وی 
تاکســی های تلفنی و جایگزینی آن با حمل و نقل پلتفرمی را از نمونه های تجربه شده 
در خصــوص تحولات مثبت اقتصاد پلتفرمی بر بازار کار برشــمرد و گفت: اگر چه این 
اتفاق نوع کسب و کار را دچار چالش کرده اما در مقابل فرصتهای چندبرابری جدیدتری 
را نیز به وجود آورده اســت.درحال حاضر هوش مصنوعی کاربردهای متعدد و بسیاری 
دارد که از جمله آن در کســب و کارها می توان به بهینه سازی منابع انسانی اشاره کرد.

ابزارهای هوش مصنوعی می توانند به ارزیابی عملکرد کارکنان و شناســایی نقاط قوت و 
ضعف آن ها در ســازمان ها و شرکت ها کمک کنند.سید ابوالحسن واعظی - پژوهشگر و 
اســتاد دانشــگاه درباره هوش مصنوعی و اثرات آن بر آینده بــازار کار می گوید: هوش 
مصنوعی باعث از بین رفتن خیلی شغل ها می شود و اساسا تکنولوژی هایی که می آیند 
هم شــغل تولید می کنند و هم باعث نابودی شغل می شوند. برخی شغل ها ابدی است و 
از بین نمی رود ولی بســیاری از مشاغل تحت تاثیر هوش مصنوعی تصور می شود که از 
بین بروند.او می گوید:تا چند ســال آینده که بیشــتر درگیر هوش مصنوعی می شویم و 
وابســتگی ایجاد می شــود اگر ابزارها را از ما بگیرند اثــرات بزرگی بر زندگی ما خواهد 
داشــت.این استاد دانشــگاه در تعریف هوش مصنوعی می گوید: هوش مصنوعی تلاشی 
برای تقلید کارهایی اســت که انســان می تواند انجام بدهد و دانشمندان و مهندسان 
تــلاش کردند کامپیوتر را طــوری برنامه ریزی کنند که کارهایی را کــه روزمره انجام 

می دهیم ماشــین انجــام بدهد و در این حالت کارها ســریع تر و دقیق تر و بهتر انجام 
می گیرد البته می تواند خطرناک باشــد و در بســیاری از حوزه ها جای انسان را بگیرد.

واعظی در پاسخ به این پرسش که آیا امکان دارد هوش مصنوعی به جایی رسیده باشد 
که بیش از این پیشــرفت کرده باشد؟می گوید: در مدل های آزمایشگاهی و شرکتهای 
بزرگ و دانشــگاه ها مدل پیشرفته تری وجود دارد ولی همیشه ملاحظاتی هست برای 
اینکه ایــن مدل ها عرضه عمومی پیدا کند مثلا شــرکتها وقتــی ببینند مردم با این 
مدل هایی که هست رضایت دارند دلیلی نمی بینند که مدل های پیشرفته تر بیاورند که 
انتظارات را بالا ببرد. البته مدل های اندکی پیشــرفته تر هم هســت ولی چون اکنون 
رقابت بر ســر ورود به بازار خیلی شدید است بین تفاوتی  که در سطح پژوهشی وجود 
دارد با آنچه که در دســترس عموم هست،تفاوت خیلی کم است.آیا هوش مصنوعی به 
استخدام افراد کمک می کند؟این پژوهشگر نخبه و برجسته از تصور آینده ای گفت که 
در آن ۹۰ درصد افراد با گســترش هوش مصنوعی بیکار شوند و توضیح داد: امروز می 
توانیــد با تکیه بر خلاقیــت و تلاش و دانش و تجربه خود شــغل بهتر پیدا کنید، در 
طبقات اجتماعی و اقتصادی حرکت کنید و به طبقات بالاتر بروید و ثروتمندتر شــوید 
ولی تصور کنید روزی که ماشــین ها از ما توانمندتر و هوشــمندتر شوند و مشاغل را 
اشــغال کنند و ما به موجودات بیکار تبدیل شــویم.۹۰ درصد جامعه انسانی بیکار می 
شود و سوالی که پیش می آید این است که سازو کار توزیع ثروت در جامعه چیست و 
چطــور می توان از از آن ۲۰ درصذ ربات های که کار مــی کنند مالیات بگیریم و بین 
اکثریت آدمها که بیکارند تقســیم کنیم و ما در آن جایگاهی که هستیم تا ابد خواهیم 
بود؟امروز هوش مصنوعی در بســیاری موارد از جمله تشــخیص زودهنگام سرطان و 
بیماری های جدی مثل ام اس اثرگذار اســت و می توانــد بیماری را در مراحل اولیه با 
دقت بالایی تشخیص بدهد.وی هوش مصنوعی را به سه دسته هوش مصنوعی محدود، 
هوش مصنوعی جامع و هوش مصنوعی فوق هوشــمند تقســیم کرده و می افزاید:امروز 
فقط مدل های هوشمند محدود را داریم که یک یا دو کار را خیلی خوب می توانند انجام 
بدهند و شــبیه انســان در ابعاد بالا و زمان خیلی کوتاه کارهای انســان را تقلید کنند.

آنچیزی که خطرناک می تواند باشد، مدل های فوق هوشمند یا مدل های جامع است که 
همه کارهای انسان را می توانند تقلید کنند.این جایی است که خطر جدی تر می شود و 
باید گوش به زنگ باشیماما تا آن نقطه هنوز فاصله داریم و این نگرانی مربوط به آینده 
نه چندان دور است. به گفته واعظی مدل های هوش مصنوعی محدود امروز در بسیاری 
موارد از جمله تشخیص زودهنگام سرطان و بیماری های جدی مثل ام اس اثرگذار است 
و می توانــد بیمــاری را در مراحل اولیه با دقت بالایی تشــخیص بدهد و هم اکنون در 
بســیاری از دانشــکده های ایران از جمله دانشــکده علوم کامپیوتر، ریاضی، فیزیک و 
مهندســی برق تدریس می شود. این استاد دانشگاه در پایان معتقد است: سرمایه ایران 
نفت و منابع طبیعی نیست اگر چه آنها اهمیت دارند ولی مهم ترین سرمایه کشور نیروی 
انســانی و مردم آن هستند و نیروی انسانی ماهر و زبده و در دسترس به وفور در کشور 
داریم و این مساله نقطه قوت ماست و از این مسیر آینده روشنی داریم. امروزه استفاده 
از هوش مصنوعی باعث شده تا بسیاری از کارها که به زمان و نیروی زیادی نیاز داشت 
از بین بروند به همین دلیل با کمترین نیرو می توان با هوش مصنوعی به اهداف خود در 
زمان کمتری رســید.هوش مصنوعی همچنین می تواند فرآیند اســتخدام و انتخاب را 
بهبود بخشد.الگوریتم های هوش مصنوعی می توانند رزومه ها را به سرعت بررسی و افراد 
مناسب را شناســایی کنند.ابزارهای هوش مصنوعی می توانند مصاحبه های ویدئویی را 
تحلیل و توانمندی ها و رفتارهای افراد برگزیده را ارزیابی کنند.به اذعان کارشناســان، 
هوش مصنوعی پتانســیل عجیب و خارق العاده ای در زمینه کسب و کار در هر اندازه و 
صنعتی دارد و کارآفرینان می توانند از هوش مصنوعی برای ایده کسب و کار تا مدیریت 
و بهبود فرایندهای کاری خود اســتفاده کنند. به گزارش ایســنا، همزمان با گسترش 
تکنولوژی و فناوری های جدید و تاثیر آن بر کیفیت زندگی انسان ها، بسیاری از مشاغل 
موجود نیز دچار تغییرات شده و یا با کاهش تقاضا روبه رو خواهند شد.ذر واقع به سبب 
ظهور تکنولوژی های جدید و در ســایه هوش مصنوعی، بســیاری مشــاغل تحت تاثیر 
ســاخت برنامه ها و پلتفرم های مختلف از بین می روند و به جمع شــغل های کم درآمد 

می پیوندند یا در آینده با مشاغل دیگر جایگزین می شوند.

معاون ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفــت: امیدواریم در آینده نزدیک با 
طــرح موضوع تخفیف حق بیمه رانندگان کامیون در هیئــت دولت بتوانیم برای این 
رانندگان درخصوص افزایشــی که در برنامه هفتم صورت گرفته است، تخفیف بگیریم.

به گزارش ایســنا، مهدی خضری درباره آخرین تصمیمــات و اعتراضات افزایش حق 
بیمه رانندگان کامیون و تدابیر اندیشــیده شــده در این باره اظهــار کرد: با توجه به 
اینکه در ســنوات گذشــته یک تخفیف به عنوان دولت برای رانندگان در نظر گرفته 
شــده بود، سالیانی است که این موضوع توســط دولت و امتیازهایی به رانندگان داده 
شده بودوی افزود: امســال با توجه به افزایش ۴۵ درصدی حق بیمه، از ابتدای سال، 
بــا اعتراضاتی از طرف صنف رانندگان مواجه بودیم و بعد از آن متاســفانه بر اســاس 
ماده ۲۸ قانون برنامه هفتم، شــاهد افزایش مجدد در حــق بیمه رانندگان بودیم که 
مورد اعتراض رانندگان قرار گرفت،به گفته خضری، جلســاتی با مســئولان ســازمان 
تامین اجتماعی کشــور برگزار شــد و این موضوع توسط وزیراه و شهرسازی و وزارت 
کشــور پیگیری شد که امیدوار هستیم در آینده نزدیک با طرح این موضوع در هیئت 
دولــت بتوانیم تخفیفی برای رانندگان و افزایشــی کــه در برنامه هفتم صورت گرفته 
انجام شــود.معاون سازمان راهداری گفت: همچین بر اساس تصمیماتی که گرفته شد 
تعدادی از رانندگان مشــمول تخفیف بیمه رانندگان نشــده بودند قرار شد این تعداد 
در دســتور کار ســازمان تامین اجتماعی قرار گیرند و با برنامه ای که قرار اســت به 
هیئت دولت برود و در ســازمان برنامه و بودجه مطرح شود، مشمول تخفیف سازمان 
تامیــن اجتماعی قرار گیرند.وی درباره نگرانی رانندگان از وضعیت ســهمیه گازوئیل 
هم گفت: بحث ســهمیه ســوخت رانندگان بر اساس پیمایش رانندگان در نظر گرفته 

می شود، البته یک سهمیه پایه ای هم برای رانندگان وجود دارد که در جهت مواقعی 
که در مســیر نیستند و در حال تخلیه بارگیری هستند، سهمیه پایه ای در نظر گرفته 
شــده بود که با تدابیری که اندیشیده شد قرار شد این سهمیه پایه ثابت بماند و دیگر 
این ســهمیه کسر نشود، همچنین در بحث کاهش ســهمیه سوخت رانندگان مجدداً 
مورد بررســی قرار گیرد.خضری افزود: نکته ای که مطرح شــده مبنی بر ســه نرخی 
شــدن بحث سوخت خودروهای رانندگان اســت که در جلسه ای که شب گذشته در 
حوزه وزارت کشــور، وزارت راه و همچنین وزارت نفت برگزار شد، قرار بر این شد هر 
تصمیمی که برای رانندگان گرفته شــد حتماً با جلســات تخصصی با نمایندگان آنها 
که انجمن های صنفی و کانون های سراســری رانندگان است، این جلسات برگزار شود 
و در صورتی که به نتیجه مثبت برســیم، بحث سه نرخی شدن سوخت خودروی این 
بخش عملیاتی شــود و امیدواریم با برنامــه ریزی خوبی که وزارت نفت در این زمینه 
انجام می دهد شــاهد این باشیم که سهمیه مناســبی در اختیار رانندگان قرار بگیرد 
که شــاهد کسری سوخت در حوزه حمل و نقل نباشــیم.وی در یک برنامه تلویزیونی 
درباره اعتراض رانندگان مبنی بر وضعیت نامناســب جاده ها نیز گفت: با جلساتی که 
با مجموعه نیروی انتظامی کشــور و همچنین با تاکیداتی که فرمانده نیروی انتظامی 
کشور در بحث امنیت جاده ها برگزار شد، قول قطعی در این زمینه دادند که ما شاهد 
وضعیت ایمن و امنیت کامل در ســطح جاده های کشور باشیم و امیدواریم که اتفاقی 
نیفتد، اما اگر اتفاقی برای رانندگان رخ داد، ســازمان حمل و نقل جاده ای کشــور در 
صورتی که نیروی انتظامی آن واقعه را تایید کند، هزینه ای که به راننده تحمیل شده 

است را پرداخت می کند.

افزایش ۵۰ درصدی ترافیک عبوری 
داده از کشور

به گفته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در چهارماه گذشــته ترافیک عبوری داده از کشور ۵۰ 
درصد افزایش یافته و هدف تبدیل ایران به حلقه اتصال اکوسیستم اقتصاد دیجیتال منطقه است 
و این مسیر با تعامل سازنده با کشورهای همسایه ادامه پیدا خواهد کرد.به گزارش ایسنا، ایران به 
دلیل وضعیت جغرافیایی که از آن برخوردار اســت شرایط و امکان تبدیل شدن به هاب ترانزیت 
دیتای منطقه را  دارد در واقع ترافیکی که از بستر ایران و از مسیر زمینی عبور می کند کیفیت 
بهتری نسبت به مسیر دریا و اقیانوس دارد تا به اروپا و سایر کشورها برسد؛ بنابراین باید از مزایای 
موجود اســتفاده کرد.    بررسی ها و اعلام مسئولان نشان می دهد که در سال های گذشته سطح 
ترافیک شبکه ارتباطی افزایش یافته و میزان اشباع در آن به حداقل خود رسید و در این زمینه 
بزرگ ترین قرار داد بومی سازی شرکت ارتباطات زیرساخت کشور و وزارت ارتباطات منعقد و به 
دنبال آن قرار شد با استفاده از تجیهزات بومی ۲۰ ترابیت بر ثانیه به ظرفیت شبکه انتقال کشور 
اضافه شــود. ایجاد مراکز قطب داده یکی از اهداف مهم برای تبدیل ایران به هاب ترانزیت داده 
محسوب می شود، به طوری که بر اساس آخرین اظهارات، زیرساخت های لازم برای راه اندازی سه 
قطب مرکز داده برای میزبانی خدمات دیجیتال کشور فراهم شده است و چندین شرکت در حال 
راه انــدازی مراکز داده خود در قطب البــرز واقع در منطقه ویژه اقتصادی پیام به ظرفیت ۱۰۰۰ 
رک هستند.     قطب مراکز داده بسترساز توسعه محتوای الکترونیکی در شبکه ملی اطلاعات از 
طریق زیرساخت های لازم است و ارائه بسته حمایتی، گسترش کسب وکارها به خارج از مرزها و 
ارائه خدمات فناوری اطلاعات به کشــورهای همسایه را به همراه دارد.  دولت چهاردهم و وزارت 
ارتباطات نیز درصدد ادامه و تحقق این موضوع هستند به گونه ای که طی ماه های گذشته اعلام 
شد که نیازمند تقویت نقش فعال در تجارت بین الملل هستند و تبدیل شدن به هاب ترانزیت بین 
الملل، از بعد فنی و ملی می تواند برای کشور آورده های زیادی داشته باشد.  سید ستارهاشمی- 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- اخیرا توضیح داده اســت در چهار ماه گذشته ترافیک عبوری 
داده از کشــور ۵۰ درصد افزایش یافته است و هدفشان تبدیل ایران به حلقه اتصال اکوسیستم 
اقتصاد دیجیتال منطقه اســت و این مسیر با تعامل سازنده با کشورهای همسایه ادامه پیدا می 
کند.هرچه به سمت نسل پنجم اینترنت پیش می رویم نیاز به ارتباطات مطمئن و کم تأخیر بیشتر 
می شود، به همین دلیل ایران این ظرفیت را دارد که اکوسیستم منطقه را به یکدیگر وصل کند 
و بخش قابل توجهی از ترافیک شــرق به غرب را متصل و جایگزین مســیر کانال سوئز شود.در 
رویداد ایران کریدور ۲۰۲۵ که بهمن ماه برگزار شد، تأکید شد با داشتن شبکه های فیبرنوری و 
انتقال نوری پیشرفته که تمام مرزهای کشور را پوشش می دهد، ایران آماده است تا مدارهای ۱۰۰ 
گیگابیت بر ثانیه را از هر مرز به مرز دیگر ارائه دهد. این ابتکار نه تنها برای کشورهای منطقه، بلکه 

به عنوان پلی برای جریان داده بین آسیا، اروپا و فراتر از آن عمل خواهد کرد.

جمع آوری کارت های 
سوخت استارت خورد

طرح جدید دولت برای به روزرســانی شــیوه توزیع ســوخت از امروز وارد مرحله 
آزمایشی می شود. بر اساس برنامه ریزی انجام شده، قرار است در یکی از جایگاه های 
ســوخت تهران، روند حذف کارت سوخت کلید بخورد و فرآیند سوخت گیری تنها 
از طریق کارت بانکی انجام شود. به گزارش ایسنا، طبق پیگیری های صورت گرفته 
از منابع ذیربط، طرح جدید دولت در راســتای به روزرســانی شیوه توزیع سوخت 
از امروز به صورت آزمایشــی آغاز خواهد شــد، این طرح  اکنون در مراحل ابتدایی 
قرار دارد. در این طرح که به عنوان بخشــی از الزامات قانون بودجه ســال ۱۴۰۴ 
تعریف شده، دولت موظف است طی مدت چهار ماه، مقدمات حذف کارت سوخت 
از فرآیند ســوخت گیری را فراهم کند. در اجرای آزمایشــی این سیاست، سهمیه 
سوخت خودروها به کارت بانکی افراد منتقل می شود و دیگر نیازی به همراه داشتن 
کارت ســوخت نخواهد بود.سازوکار جدید سوخت گیری نیز تغییر کرده و با کمک 
یک اپلیکیشــن موبایلی انجام خواهد شــد. این اپلیکیشن، پس از اتصال به سامانه 
هوشــمند جایگاه، امکان فعال سازی سهمیه را برای راننده فراهم می کند. در واقع، 
ارتباط میان موبایل و تجهیزات پمپ بنزین، جایگزین فیزیکی کارت سوخت خواهد 
شــد.گفته می شــود که هدف اصلی این تحول، افزایش شــفافیت مصرف و مقابله 
با قاچاق ســوخت عنوان شده است.پیش بینی می شــود که اجرای آزمایشی این 
طرح، به مثابه یک تست گرم، فرصتی برای سنجش زیرساخت ها و رفع چالش های 
احتمالی پیش از تعمیم سراســری آن خواهد بود. اگر این مرحله با موفقیت همراه 

شود، باید در انتظار آغاز فاز دوم در سایر جایگاه های کشور بود.

خلف وعده دولت در پرداخت پول 
گندم کاران

بنیاد ملی گنــدم کاران  مدیرعامــل 
گفت: با توجــه به ۲۵۰ همت بودجه 
گندم و قول دولــت در پرداخت ۷۲ 
می کنند. خلف وعده  متولیان  ساعته، 

به گــزارش خبرنگار مهر، نخســتین 
خوشه های طلایی گندم هفته نخست 
فروردین امسال درو شد. گندم کاران 
استان های جنوبی کشــور در همان 
روزهای آغاز ســال گنــدم را تحویل 
دولت دادند. با وجود این که قول داده 
شده بود ۷۲ ســاعت پول کشاورزان 

پرداخت شود این گونه نشد.علی قلی ایمانی، مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران در خصوص میزان 
خریــد تضمینی گندم تا کنون به خبرنگار مهر گفت: بیش از ۲ میلیون تن گندم تحویل دولت 
شده اما فقط بخشی از پول آن واریز شده است.وی افزود: در مرحله نخست ۲۵ درصد از مطالبات 
کشــاورزانی که تا ۲۰ اردیبهشــت، گندم تحویل داده بودند پرداخت شــد که عموماً مربوط به 
استان های جنوبی کشور اســت.وی با اشاره به گندم های برداشت شده از اراضی جنوب کرمان، 
هرمزگان، خوزستان و سیستان و بلوچستان، ادامه داد: به تازگی هم اعلام شده ۲۰ تا ۲۵ درصد 
دیگر از پول مطالبات پرداخت خواهد شــد. به این ترتیب واریز پول به حساب گندم کارانی که 
گندم خود را ۵ فروردین برداشت و تحویل داده اند با پرداخت مرحله دوم به ۵۰ درصد می رسد.

مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران با اشاره به تأخیر پول کشاورزان اظهار کرد: مشخص نیست ۵۰ 
درصد باقی مطالبات معوق شــده چه زمانی پرداخت خواهد شــد در حالی که برداشت گندم از 
مناطق معتدل مانند گلستان و خراسان شمالی نیز به زودی شروع می شود.ایمانی گفت: تا امروز 
حدود ۱۰۰ هزار تن خرید گندم گلستان انجام شده اما در فهرست پرداخت پول این محصول قرار 
ندارد.این مسئول صنفی با اشاره به گلایه مندی کشاورزان استان های جنوبی از تأخیر پرداخت ها، 
عنوان کرد: فعلًا پول گندم تحویلی این استان ها در حال تزریق شدن است.وی گفت: با توجه به 
۲۵۰ هزار میلیارد تومان )همت( اختصاص داده شــده به خرید تضمینی گندم در بودجه امسال 
و قول دولت در پرداخت ۷۲ ســاعته پول گندم پس از تحویل این محصول از سوی کشاورزان، 
نهادهــای متولی خلف وعده کرده اند.به گزارش مهر، نرخ خرید تضمینی گندم در ســال زراعی 
۱۴۰۳-۱۴۰۴ مبلــغ ۲۰.۵۰۰ تومان برای گندم معمولی و ۲۱ هزار تومان برای گندم دوروم با 

مصارف صنعتی تعیین شده است.

بازار سرمایه برخلاف سه روز کاری گذشته، امروز سبزپوش شد؛ به طوری که شاخص کل با افزایش بیش از ۲۶ هزار واحد به رقم سه میلیون و 
۱۳۴ هزار واحد رسید.به گزارش ایسنا، پس از آنکه بازار سرمایه سه روز کاری قبلی را با ریزش سپری کرده بود، امروز و در اولین روز هفته شاخص 
کل بورس اوراق بهادار تهران ۲۶ هزار و ۲۶۸ واحد افزایش پیدا کرد و به رقم سه میلیون و ۱۳۴ هزار و ۳۸۷ واحد رسید.روز شنبه شاخص هم وزن 
نیز ۴۰۴۸ واحد افزایش داشت و در عدد ۹۵۸ هزار و ۹۱۳ واحد ایستاد.تالار شیشه ای در ۳۳ روز کاری اخیر و در شرایطی که بازارهای ارز و طلا 
تحت تاثیر مذاکرات و بهبود مناسبات بین المللی روند کاهشی دارند، ۱۰ روز منفی را سپری کرده و سایر روزها سبزپوش بوده است.امروز در اولین روز کاری هفته تعداد سهام مثبت بورس 
۲۰۴ عدد و سهام منفی ۱۳۴ عدد بود. تعداد خریداران نیز به ۹۰ هزار نفر رسید و به طور کلی بازار ۰.۸۵ درصد افزایش داشت. همچنین امروز ۵۲۳ هزار فقره معامله به ارزش حدود ۱۵ 
هزار میلیارد تومان در بازار سهام انجام شد.فملی، فولاد و فارس بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به خودرو، وبملت و خساپا اشاره کرد.

امروز شاخص فرابورس ایران نیز رشد ۵۱ واحد را تجربه کرد و به ۲۷ هزار و ۶۷۳ واحد رسید. تعداد معاملات امروز فرابورس ۳۹۱ هزار فقره و ارزش آن ۱۴۳ هزار میلیارد تومان بود.کگهر 
و سامان بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص فرابورس داشتند اما ومبنا اثر منفی ایجاد کرد. از نمادهای پرتراکنش فرابورس نیز مهرمام و وپایا اشاره کرد. تالار شیشه ای از روز سه شنبه )۱۹ 

فروردین( پس از اعلام خبر گفت وگوی غیرمستقیم ایران با ایالات متحده که روز ۲۳ فروردین در عمان آغاز شد روند صعودی به خود گرفت.

بر اساس آخرین آمار از ابتدای سال آبی تا تاریخ ۳۰ اردیبهشت ماه میزان حجم آب مخازن سدهای کشور ۲۲ درصد کاهش یافته و میزان بارش ها 
نیز نسبت به تاریخ مشابه سال قبل ۴۰ درصد کاهشی بوده است.به  گزارش ایسنا، میزان ورودی مخازن کل کشور از ابتدای سال آبی )ابتدای مهرماه( 
تا ۳۰ اردیبهشت ماه معادل ۱۹.۹۶میلیارد متر مکعب بوده که در قیاس با سال گذشته که عددی معادل ۳۳.۶۹ میلیارد مترمکعب بوده ۴۱ درصد 
کاهش داشته است. همچنین میزان کل خروجی سدهای کشور نیز نسبت به سال قبل با ۱۷ درصد کاهش مواجه بوده است.حجم آب موجود 
مخازن اکنون ۲۷.۰۴ میلیارد متر مکعب ثبت شده که این عدد نسبت به سال قبل که عددی معادل ۳۴.۷۱ میلیارد متر مکعب بوده ۲۲ درصد 
کاهش یافته است. همچنین حجم پرشدگی سدهای کشور نیز تا این تاریخ ۵۲ درصد است. وضعیت برخی از سدهای مهم کشور بیانگر این است 

که در ۱۲ سد درصد پرشدگی کمتر از ۲۰ درصد است، به طوری  که سد لار تهران، سد دوستی و طرق استان خراسان رضوی، سد پانزده خرداد حوضه قمرود، سد استقلال و شمیل و نیان 
استان هرمزگان، سد تهم استان زنجان، سد رودبال داراب استان فارس، سد تنگوییه سیرجان و نسا استان کرمان و سد ساوه استان مرکزی کمتر از ۲۰ درصد آب دارند. همچنین ارتفاع کل 
ریزش های جوی کشور معادل ۱۴۱.۵میلیمتر است. این مقدار بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه درازمدت )۲۲۸.۸میلیمتر( ۳۸ درصد کاهش و نسبت به دوره مشابه سال آبی گذشته 

)۲۳۴.۹میلیمتر( ۴۰ درصد کاهش را نشان می دهد.

امسال آسمان ۴۰ درصد کمتر باریدبورس هفته را افزایشی آغاز کرد
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فناوری میکروالکترونیک به عنوان یک فناوری توانمندساز و آینده ساز موجب 
تحول و پیشرفت در حوزه های مختلفی چون سلامت، فناوری اطلاعات، انرژی، 
حمل و نقل و همچنین هوش مصنوعی شــده است.به گزارش خبرنگار مهر، 
امروزه محور توسعه اقتصادی، صنعتی، نظامی و حتی اجتماعی کشورها درگرو 
صنایع و فناوری های پیشــرفته ای است که عمدتاً محصولات آن ها در رشد و 
توسعه سایر صنایع نقش بســزایی دارد. فناوری میکروالکترونیک یکی از این 
صنایع پیشــرفته اســت که به تولید ادوات الکترونیکی در ابعاد یک میلیونیم 
متر و یا کمتر اختصاص دارد. مجموعه فناوری میکروالکترونیک شــامل همه 
فناوری های مورداســتفاده در فرآیندهای طراحی، تولید مواد اولیه، ســاخت 
قطعه یا سیستم، آزمایش و بسته بندی ادوات الکترونیکی با ابعاد میکرومتری یا 
کمتر می شود.بنابراین خدماتی مانند تولید ابزار و نرم افزارهای طراحی، طراحی 
یکپارچه مدارها و ســامانه های میکروالکترونیک، طراحی و تولید دستگاه ها و 
ابزارهای دقیق موردنیاز بــرای تولید مدارهای مجتمع در ابعاد میکرومتری و 
ســاخت دســتگاه های اندازه گیری نیز در محدوده این فناوری قرار می گیرد.
صنعت میکروالکترونیک ویژگی هایی دارد که ســبب تمایز آن با دیگر صنایع 
شده است و آن را در اقتصاد به یک صنعت منحصربه فرد تبدیل می کند. یکی 
از این ویژگی ها، نقش این صنعت به عنوان یک فناوری توانمندســاز است که 
به عنوان یک پیشران کلیدی برای توسعه اقتصادی شناخته می شود که رشد 
در این فناوری، امکان افزایش انعطاف پذیری و رشد نوآوری را در صنایع دیگر 
به همراه خواهد داشت.در ادامه قصد داریم به برخی از جنبه های نقش فناوری 
میکروالکترونیک در توسعه فناوری های نوین بپردازیم.تشخیص های دقیق تر 
در پزشکی و درمان تأثیر فناوری میکروالکترونیک در بخش سلامت، بهداشت 
و پزشــکی بسیار چشمگیر اســت به نحوی که انقلابی در تجهیزات پزشکی 
و روش های درمانی ایجاد شــده اســت. در بخش تجهیزات پزشکی، فناوری 
میکروالکترونیک امکان تولید دســتگاه های تشخیصی دقیق تر و کوچک تر را 
فراهم کرده اســت. به عنوان مثال، دســتگاه های تصویربرداری مانند MRI و 
سی تی اسکن که با استفاده از مدارهای پیچیده میکروالکترونیکی کار می کنند، 
قادر به تشخیص دقیق تر بیماری ها هستند.براساس گزارش متخصصان حاضر 
در برنامــه ملی میکروالکترونیک معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، پیشرفت در ابزارهای نظارتی و پایش سلامتی بیماران، این 
امکان را فراهم ساخته است که پزشکان بتوانند از راه دور بر وضعیت سلامت 
بیماران نظارت داشته باشند و به سرعت در صورت بروز مشکلات واکنش نشان 
دهند. استفاده از ابزارهای جراحی که توسط فناوری میکروالکترونیک کنترل 
می شوند، امکان انجام عمل های جراحی با دقت بالا و کمترین خطای انسانی 
را فراهم آورده اســت. همچنین این فناوری در مدیریت داده های پزشــکی و 
ذخیره سازی اطلاعات بیماران نیز نقش مهمی دارد به نحوی که امکان ذخیره 
و تجزیه و تحلیل حجم عظیمی از داده های پزشــکی را فراهم می کند، که به 

نوبه خود به بهبود تشخیص و درمان بیماری ها کمک می کند.
در مجموع، فناوری میکروالکترونیک تحولی بزرگ در بخش بهداشت و درمان 
ایجاد کرده است. این پیشرفت ها نه تنها کیفیت مراقبت های پزشکی را بهبود 
بخشــیده اند، بلکه باعث افزایش دسترســی به خدمات درمانی پیشــرفته در 
سراسر جهان شــده اند. به علاوه، این فناوری ها پتانســیل دارند که در آینده 
نیز به شکل گســترده تری در بخش های مختلف پزشکی به کار گرفته شوند، 
و ما شــاهد پیشرفت های هر چه بیشــتر در این حوزه باشیم.از ارتقای ایمنی 
خودرو تا خودران شــدن تأثیر فناوری میکروالکترونیک بر صنعت حمل ونقل 
و خودروها به گونه ای بوده اســت که منجر به توسعه وسایل نقلیه هوشمندتر، 
ایمن تر و کارآمدتر شــده است. این فناوری امکان ساخت سیستم های کنترل 
موتور پیشــرفته ای را فراهم کرده اســت که به بهینه سازی مصرف سوخت و 
کاهش آلاینده ها منتج خواهد شــد. همچنین در توسعه سیستم های ایمنی 
مانند کیسه های هوا، سیســتم های ثبات الکترونیکی، و سیستم های کمکی 
رانندگی مانند ترمز اتوماتیک اضطراری و هشــدار خروج از خط نقش داشته 
اســت. همچنین میکروالکترونیک پایه و اساس ســاخت خودروهای خودران 
و نیمه خودران اســت به طوری که این فناوری شــامل سنسورها، پردازنده ها، 
و نرم افزارهای پیچیده ای اســت که به خودرو اجازه می دهد تا محیط اطراف 
خــود را درک کرده، تصمیمات رانندگــی بگیرد و حرکت خودرو را به صورت 
اتوماتیک کنترل کند.بایســتی اذعان داشت این پیشرفت ها نه تنها به بهبود 
کیفیت و امنیت وســایل نقلیه کمک کرده اند، بلکه راه را برای ابداعات بیشتر 
در این حوزه هموار کرده اند. پردازش داده های بزرگ در هوش مصنوعی هوش 
مصنوعی یکی از موضوعات داغ و جذاب این روزها اســت. امروزه حتی کسانی 
که رشــته ی فعالیت و دانشــگاهی آن ها به هوش مصنوعی مرتبط نباشد هم 
آشنایی هر چند حداقلی با این فناوری تحول آفرین دارند. در مسیر پیشرفت 
و توسعه هوش مصنوعی، فناوری میکروالکترونیک نقش اساسی داشته است.
فناوری میکروالکترونیک با کمک به کاهش اندازه و افزایش کارایی تراشــه ها، 
امکان پردازش داده های بــزرگ و پیچیده را در زمان کمتر فراهم می کندکه 
ایــن امر برای الگوریتم های هوش مصنوعی که نیازمند قدرت پردازشــی بالا 
هستند، حیاتی است. همچنین در کنار افزایش قدرت پردازش، کمک شایانی 
بــه بهبود کارایی انرژی در تجهیزات هوش مصنوعی که معمولاً مصرف انرژی 
بالایی دارند کرده است.با کمک میکروالکترونیک، می توان سیستم های هوش 
مصنوعی را در دستگاه های کوچک تر و با کاربردهای متنوع تر تعبیه کرد. این 
امر به ویژه در زمینه اینترنت اشــیا، واقعیت مجازی و دستگاه های پوشیدنی 
اهمیــت قابل توجهی دارد. همچنین پیشــرفت های میکروالکترونیک امکان 
طراحی معماری های پردازشــی جدید را فراهم می کند که می توانند به طور 
موثرتــری الگوریتم های هوش مصنوعی را اجرا کنند. به طور خلاصه می توان 
کفــت فناوری میکروالکترونیک یکی از اساســی ترین عوامل در پشــت پرده 

پیشرفت های چشمگیر در حوزه هوش مصنوعی است.

انقلاب در ۶ 
حوزه فناوری با 

»میکروالکترونیک«

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

اصفهان !!

جیپ رانگلر برقی در سال ۲۰۲۸ تولید خواهد شد
بر اســاس توافق اســتلانتیس و اتحادیه کارگری آمریکا UAW، جیپ رانگلر برقی از سال ۲۰۲۸ تولید خواهد شد و نسل جدید دوج 
دورانگو نیز سال ۲۰۲۵ از راه خواهد رسید. استلانتیس و UAW به یک توافق آزمایشی به منظور تنظیم قراردادی جدید دست یافته اند. 
اعضای این اتحادیه در شــرکت های دوج، جیپ، رم و کرایسلر مشــغول بکار هستند و باید این قرارداد را تصویب کنند اما در همین 
اثنا اخبار مهمی از محصولات تولیدی به گوش می رسد. به طور خلاصه باید گفت چارچوب زمانی تولید شاسی بلندهای محبوب بازار 
 JL مشخص شده و ما نیز برخی جزئیات آن را با شما در میان می گذاریم. ابتدا با جیپ رانگلر شروع می کنیم که نسل فعلی آن یعنی
در کارخانه استلانتیس در تولدو اوهایو تولید می شود و تا سال ۲۰۲۸ نیز در بازار حضور خواهد داشت. در سال ۲۰۲۵ نسخه هیبریدی 
این خودرو با پســوند ۴xe عرضه خواهد شد و اما نسل بعدی آن اخبار جالب تری دارد. قرارداد UAW نشان می دهد تولید نسل جدید 
رانگلر J7۰ از سال ۲۰۲۸ و با دو قوای محرکه برقی شروع خواهد شد که یکی از نوع تمام برقی و دیگری از نوع افزایش دهنده شعاع 
حرکتی با وجود یک پیشرانه درون سوز است. در این قرارداد اشاره ای به تولید نسخه درون سوز یا پلاگین هیبریدی رانگلر جدید نشده 

و بنابراین اخبار قبلی درباره جیپ رانگلر برقی تائید می شود.

دلبری مسی برای عربستانی ها
حضور دوباره در عربستان باعث شده است تا فوق ستاره آرژانتینی اینترمیامی به وجد آید و برای عربستانی ها دلبری کند.به گزارش ایسنا و به 
نقل از سعودی اسپورت، لیونل مسی با کاروان اینتر میامی وارد عربستان شد.قرار است که اینترمیامی با ستاره های سرشناس خود مثل لیونل 
مسی، یوردی آلبا، لوییس سوارس و سرخیو بوسکتس دو دیدار دوستانه را برابر  تیم های الهلال و النصر برگزار کند.مسی با منتشر کردن 
یک پست برای عربستانی ها دلبری کرد. او در این پست نوشت: آن چه که در سفرم به عربستان من را خوشحال می کند و به وجد می آورد 
این اســت که  همواره چیزهای در  این کشــور می بینم که انتظار آن را ندارم. اگر شما هم اخیرا راهی عربستان شده اید لطفا تجربه خود را 
بیان کنید و اگر به عربستان سفر نکرده اید به آن فکر کن و خودت چنین تجربه ای را انجام بده.این سخنان مسی در حالی است که اقدام او 
در تابستان گذشته باعث دلخوری هواداران فوتبال در عربستان شد. مسی باوجود آن که با بالاترین پیشنهاد و دستمزد تاریخ فوتبال جهان 
از سوی الهلال مواجه شد اما تصمیم گرفت که با دستمزد بسیار پایین تری راهی میامی شود.البته بسیاری براین باور هستند که عربستانی ها 

هنوز بی خیال مسی نشده اند و احتمال حضور او در لیگ عربستان هم چنان وجود دارد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب جهان مکتوب

جیسون موموآ
جیســون موموآ در اغلب فیلم ها ظاهر ترســناک و 
چهره ای خشــن دارد. همــه او را با نقش هایش در 
ســریال »بازی تاج و تخت« )Game of Thrones( و 
فیلم »آکوامــن« )Aquaman( می شناســند. اما در 
زندگــی واقعی، موموآ کاملًا عکس شــخصیتش در 
فیلم ها است. فیلم های سینمایی مملوء از قهرمانان 
مرد جذابی هستند که از کاریزمای زیادی برخوردارند 
و تا ســال ها مرد رویا های بسیاری از زنان می شوند. 
با این حــال، نقش های این بازیگــران مرد معمولاً 
شــباهتی به شخصیت واقعی آن ها ندارد. به گزارش 
روزیاتو، جیســون مومــوآ در اغلــب فیلم ها ظاهر 
ترسناک و چهره ای خشــن دارد. همه او را با نقش 
 Game of( »هایش در ســریال »بازی تاج و تخــت
Thrones( و فیلم »آکوامن« )Aquaman( می شناسند.

اما در زندگی واقعی، موموآ کاملًا عکس شخصیتش 
در فیلم ها اســت. او مردی خنده رو و همیشــه خوش خلق اســت. موموآ پدری مهربان اســت و پست های 
اینستاگرامش به همه حال خوبی می دهد. به همین دلیل هم هست که همکارانش او را بسیار دوست دارند. 
جیسون موموآ با نام کامل ژوزف جیسون ناماکها موموآ در ۱ اوت ۱۹7۹ در هونولولو، هاوایی آمریکا زاده شد. 
زمانی که او کودک بود، پدر و مادرش از هم جدا شدند و جیسون با مادرش در نورواک، آیووا زندگی می کرد. 
پس از فارغ التحصیلی از دبیرســتان، در دانشــگاه هاوایی در مانوا در رشتهٔ زیست شناسی دریایی مشغول به 
تحصیل شد.موموآ در سال ۲۰۰۵ با لیزا بونت نامزد شد. حاصل این رابطه یک فرزند دختر زادهٔ سال ۲۰۰7 
و یک فرزند پسر زادهٔ سال ۲۰۰۸ هستند. این زوج در سال ۲۰۱7 و پس از ۱۲ سال زندگی مشترک در یک 
مراسم خصوصی با هم ازدواج کردند. در ۱۳ ژانویه ۲۰۲۲ بعد از ۱۶ سال زندگی مشترک اعلام کردند که از 

هم جدا شده اند.]۱[
او به ورزش های رزمی تســلط کامل دارد و از ســال ۲۰۱7 به فراگیری ورزش جوجیتســو برزیلی مشــغول 
شده اســت.زخم روی صورت جیسون موموآ در سال ۲۰۱۴ در ســال ۲۰۰۸ در یک کافه، مردی با در دست 
داشتن تکهٔ شکستهٔ یک بطری نوشیدنی به جیسون موموآ حمله کرد و صورت او را زخمی کرد. طی این حادثه 
صورت موموآ ۱۴۰ بخیه خورد و او مجبور به انجام جراحی پلاســتیک شد. در سال ۱۹۹۸ موموآ توسط یک 
دیزاینر بین المللی به نام تاکیو کیکوچی کشف شد و فعالیت خود در زمینهٔ مدلینگ را آغاز کرد. موموآ در سال 
۱۹۹۹ به عنوان بهترین مدل سال شناخته شد. او تاکنون با برندهای مشهوری همکاری داشته است. او در ۱۹ 
سالگی افزون بر مدلینگ، به صورت پاره وقت در یک فروشگاه کار می کرد. او تاکنون برای برندهای مشهوری از 

جمله گوچی و لویی ویتون به عنوان مدل کار کرده است.

فرهنگ

ســازمان غذا و دارو آمریکا یک دستگاه پزشکی کوچک 
و مجهز به هوش مصنوعی تایید کرده که در ردیابی سه 
نوع ســرطان پوست شایع به پزشکان کمک می کند.  به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، این ۳ بیماری 
عبارتند از سرطان سلول پایه، سرطان سلول سنگفرشی 
و ملانوم. ایجاد روشــی دقیق تر برای شناسایی سرطان 
پوســت به بیماران کمک می کند تا سریع تر به درمان 
مورد نیازشان دسترسی یابند.سرطان پوست در صورتی 
که زودهنگام ردیابی شــود به میزان زیادی قابل درمان 
است اما برای این منظور شناسایی سریع بیماری حیاتی 
اســت. تاکنون ردیابی بیماری به چشــمان غیرمسلح یا 
آزمایش های بصری بزرگنمایی شــده از پوســت متکی 
است که نیازمند آموزش بالینی و تشخیص اولیه پزشکان 
مراقبت های اولیه اســت اما ســازمان غذا و دارو آمریکا 
اخیرا یک دســتگاه دارای هوش مصنوعی را تایید کرده 
که هر ۳ نوع سرطان پوست را شناسایی می کند.کودی 
سیمونز یکی از بنیانگذاران شرکت »درماسنسور« سازنده 
این دستگاه می گوید: ما وارد عصر طلایی هوش مصنوعی مولد و پیش بینی کننده در صنعت خدمات درمانی شده 
ایم. این قابلیت ها در کنار دیگر فناوری های نوین مانندطیف سنجی و توالی یابی ژنتیکی، ردیابی و درمان بیماری را 
بهبود می بخشند.نوک دستگاهی که »درماسنسور« ابداع کرده از طیف سنجی پراکندگی الاستیک)ESS( استفاده می 
کند. ESS فرایندی است که چگونگی پراکندگی فوتون ها هنگام انعکاس ساختارهای سلولی مختلف را ارزیابی می کند. 
ساختار سلولی و زیر سلولی متفاوت ضایعات پوستی بدخیم، نور را به شیوه ای متفاوت از ضایعات خوش خیم پراکنده 
می کنند. هوش مصنوعی که درماسنســور در دستگاهش به کار گرفته از تصاویر طیف سنجی برای ارائه اطلاعات به 
پزشکان برای کمک به ارزیابی ضایعات پوستی استفاده می کند.تاییدیه سازمان غذا و دارو آمریکا براساس آزمایش های 

بالینی انجام شده جهت ارزیابی کارآمدی دستگاه صادر شده است.

با تایید یک دستگاه جدید؛

هوش مصنوعی ۳ نوع سرطان پوست را تشخیص 
می دهد
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کتاب جهان مکتــوب نهمین عنــوان از مجموعه دانش 
عمومی نشــر بیدگل است. نویســنده در این کتاب سیر 
تحول ادبیات و تاثیری که بر روی تمدن بشــری گذاشته 
را بررســی می کند. مارتین پوکنر بحث خود را از ایلیاد و 
اودیسه اثر هومر شــروع کرده و در ادامه به بررسی تاثیر 
ایلیاد بر اسکندر و جهانگشایی های او پرداخته و تاثیری که 
خط یونانی بر این جهانگشایی ها گذاشته و مسیر تحقیق و 
بررسی خود را به همین صورت ادامه می دهد. کتاب حاضر 
سرشار از اطلاعات جذاب تاریخی است و همچنین بسیار 
ســاده و روان نوشته شــده که عموم مخاطبان به راحتی 
می تواننــد آن را بخوانند. جهان مکتــوب روایت جذاب و 
متفاوتی است از چگونگی تاثیر ادبیات بر رخدادهای مهم 
جهان، چه وقایع تاریخی و سیاسی، و چه شکل گیری ادیان 
و مکاتب فکری. مارتین پوکنر شیوه روایتی را برای کتاب 
خود برگزیده و حتی می شــود گفت ابداع کرده تا اثرش همگانی شــود و با هم پوشانی حوزه های مختلف 
ادبیات، تاریخ، فلسفه و دین، به عنوان دانش عمومی در اختیار علاقه مندان قرار گیرد. او هم چنین در خلال 
هــدف اصلی خود، به ســیر تطور خط، الفبا، کاغذ و چاپ نیز می پردازد و نقــش آنان را در تاریخ ادبیات و 
انتشار متون مهم بررسی می کند. در کتاب جهان مکتوب، نویسنده، ما را با خود به سفری یگانه در دل زمان 
و به گرداگرد عالم می برد و طی آن از نقش شــگرفی پرده برمی دارد که داستان ها و ادبیات در خلق جهان 
امروز ما ایفا کرده اند. در این ســفر با آثاری آشنا می شویم که به تمدن انسانی شکل بخشیده اند. آثاری که 
برخی از آن ها دیرزمانی گم شــده و از یاد رفته بودند و بعدها از نو کشف شدند. نخستین شاهکار مکتوب، 
حماسه گیلگمش، کتاب مقدس عبری، کار عزرای کاتب و سرگذشت گِنجی نوشته بانویی ژاپنی معروف به 
موراساکی. در دیدار از بغداد، پوکنر از شهرزاد و داستان های هزار و یک شب سخن می گوید و در قاره آمریکا 
به تماشای باقی ماندن شگرف حماسه قوم مایا می نشینیم. همچنین از کار پیشگامانه بنجامین فرانکلین به 
عنوان کارآفرینی رســانه ای مطلع می شویم و تماشا می کنیم که چگونه گوته ادبیات جهانی را در سیسیل 
کشــف می کند. و گام به گام تأثیرگذاری روزافزون و خیره کنندۀ مانیفست کمونیست را دنبال می کنیم. به 
دیدار تروآ، پرگامون و چین می رویم و با برندۀ نوبل ادبی، دِرکِ والکوت، در جزایر کارائیب و اورهان پاموک 

در استانبول به گفتگو می نشینیم.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X۸ ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱7۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

یکشنبه 17 تیر 1403  1 محرم 1445  7 جولای 2024

4
    سال بیستم    شماره  5439

یکشنبه 04 خرداد 1404  27  ذی القعده 1446  25 می 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5686

جک گریلیش از فهرست منچسترسیتی کنار گذاشته شد تا وداع تلخی با همشهری ها داشته باشد. به گزارش ایسنا، جک گریلیش ۲۹ساله در آستانه 
بازی امروز یکشنبه )۴ خرداد( مقابل فولام از فهرست منچسترسیتی کنار گذاشته شده است. به گفته فابریتزیو رومانو مدیران منچسترسیتی مطمئن اند 
که گریلیش به زودی باشگاه شان را ترک خواهد کرد. این باشگاه در حال حاضر در حال مذاکره با این بازیکن است و قصد دارد بهترین پیشنهاد رسیده 
برای او را قبول کند. جک گریلیش سال ۲۰۲۱ با مبلغ ۱۱۷.۵ میلیون یورو از استون ویلا به منچسترسیتی پیوست ولی نتوانست در این تیم بدرخشد 
و عملکرد خوبی نداشت. او امسال اغلب روی نیمکت قرار داشت و پپ گواردیولا جرمی دوکوی بلژیکی را به او ترجیح می داد. منچسترسیتی که سال 
تلخی را ســپری کرد، امیدوار اســت با برتری برابر فولام سهمیه حضور در لیگ قهرمانان اروپا را به دست بیاورد تا فصل را با ناکامی محض به پایان 
نبرد. تیم انگلیسی در ادامه برای حضور در جام جهانی باشگاه ها در شرایطی راهی آمریکا خواهد شد که کوین دی بروینه را نیز علاوه بر گریلیش در 

ترکیب نخواهد داشت.

پایان تلخ گریلیش با منچسترسیتی
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